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Maistrul - principal organizator și conducător 
al producției !a locul de muncă

De xtteva zile din rindiil oamenilor 
muncii a pornit o nouă și însemnată ini
țiativă patriotică. Este acițiumea pentru 
mărirea rentabilității întreprinderilor spre 
a putea da patriei cît mai multe acumu
lări socialiste peste plan, este acțiunea 
sub semnul căreia a început să se desfă
șoare întrecerea socialistă în cinstea zi
lei de 23 August. Prin aceasta, întrecerea 
socialistă și întreaga bătălie pentru termi
narea sarcinilor primului nostru plan 
cincinal este ridicată pe o treaptă nouă, 
superioară. In această etapă importantă 
pentru dezvoltarea economiei noastre na
ționale a fost dată publicității Hotărîrea 
C.C. al P.M.R. și a Consiliului de Miniș
tri al R.P.R. privind ridicarea rolului 
maiștrilor în producție.

Intruchipînd veriga de legătură opera
tivă între conducerea întreprinderii și 
muncitorii din ateliere, maistrul este prin
cipalul organizator și conducător al pro
ducției la locul de muncă. Consfințind ro. 
Iul de seamă a.l maiștrilor, recenla hotă- 
r’re semnalează totodată o serie de 
lipsuri cauzate mai ales de condițiile șesa- 
tisfăcătoare în care maiștrii sînt puși de 
cele mai multe ori să-și desfășoare acti
vitatea. Slaba pregătire profesională si 
tehnico-economică a multor maiștri, pre
cum și insuficienta lor cointeresare mate
rială în producție au avut de asemenea 
urmări negative. Pentru a lichida toate 
aceste deficiente, și în vederea creării 
unor condiții favorabile pentru creșterea 
contribuției maiștrilor la îmbunătățirea 
organizării producției corespunzător ce
rințelor crescute a'.e stadiului actual de 
dezvoltare a tehnicii, partidul și guvernul 
cer maiștrilor din toate ramurile indus
triale sa-și sporească simțitor aportul la 
creșterea neîntreruptă a productivității 
muncii, la reducerea sistematică a prețu
lui de cost și la îmbunătățirea substan
țială a calității producției.

In această lumină hotărîrea din 10 iu
lie ac. trasează fiecărui maistru sarcma 
de a lupta necontenit pentru asigurarea 
tuturor condițiilor necesare îndeplinirii 
planului la toți indici', înlăturînd cauzele 
care frînează buna organizare a produc
ției. Pentru a realiza acest obiectiv și 
pentru a-ș.i spori autoritatea în fata colec- 
tivu'ui Său de muncă, maistrul are datoria 
să imprime o disciplină strictă în desfă
șurarea procesului de producție, avînd po
sibilitatea să propună premierea muncito
rilor care dobîndesc realizări deosebite în 
producție în afara premiilor prevăzute în 
regulamentele de premiere. Avînd rolul de 
conducător al întregului sector de muncă 
ce i-a fost încredințat, maistrul trebuie să 
facă o repartizare rațională a muncitorilor 
la locurile de lucru, distribuind lucră 
rile conform calificării fiecăruia, asigurîn- 
du-le toate cele necesare bunei desfășu
rări a procesului de producție.

In activitatea de fiecare zi conducerile 
întreprinderilor au datoria să sprijine 
munca maiștrilor din producție, reparti- 
zîndu-le cu cel puțin cinci zile înainte de 
începerea lunii sarcinile de producție, asi- 
gurfnidu-le din timp documentația, materia 
primă, materialele și sculele necesare.

Apreciind importanța deosebită a mun
cii maiștrilor, partidul și guvernul au ho
tărî! îmbunătățirea salarizării lor, pe 
baza introducerii salariilor tarifare pe 
funcțiuni, precum și prin îmbunătățirea 
sistemului premial, în scopul asigurării 
unui cîștig mediu superior cîștigului me
diu realizat de muncitorii cei mai califi
cați din sectorul .respectiv. Astfel, un 
maistru principal din ramura I de pildă, 
va avea un salariu lunar între 850 și 1400 
lei. In același timp, pentru maiștrii care

lucrează permanent în subteran, în ate
liere cu temperatură ridicată sau condi- 
tiuni vătămătoare, salariile tarifare vor 
putea fi majorate cu 5 pînă la 30 la sută. 
Grija pentru nivelul de trai al maiștrilor 
se vădește și din îmbunătățirea actuale
lor regulamente de premiere care vor pre
vedea premii stimulative pentru maiștrii 
ale căror sectoare de muncă își îndepli
nesc și depășesc planul de producție, care 
reduc costurile de producție normate.

înconjurați de stimă și de dragoste, 
maiștrii din întreprinderile patriei trebuie 
să răspundă grijii partidului și guvernu
lui, punînd în slujba înfloririi economiei 
noastre naționale toate cunoștințele, toată 
priceperea și puterea lor de muncă. In a- 
ceste zile, cînd în întreaga tară din ce in 
ce tot mai multe colective de muncă se 
alătură inițiativei patriotice pornită d!n 
regiunea Stalin sub lozinca: „Să dăm pa
triei cît mai multe acumulări socialiste 
peste plani", rolul maiștrilor sporește, ac
tivitatea lor de principali organizatori și 
conducători ai producției la locul de mun
că capătă o însemnătate și mai mare. 
Rentabilitatea întreprinderii, a fiecărei 
secții sau loc de muncă în parte, este di
rect legată de felul cum maistrul respec
tiv organizează munca, de preocuparea 
pe care acesta o are pentru realizarea o- 
biectivelor întrecerii socialiste. Maistrul 
este chemat să sprijine introducerea teh
nicii noi, a tehnologiei și a metodelor de 
muncă avansate, participînd la traducerea 
în viată a măsurilor menite să lichideze 
orice rămînere în urmă fată de nivelul 
tehnic atins în ramura respectivă. Este de 
datoria maistrului să scoată la iveală cele 
mai bune metode de muncă, ajutîndu-i pe 
inițiatorii lor să. le perfecționeze și apoi, 
în mod organizat, pe baza rezultatelor 
obținute, să transmită și altora experien
ța acumulată. Rolul maistrului în introdu
cerea tehnicii noi, în generalizarea expe
rienței înaintate îi cere în aceeași măsură 
să sprijine realizarea propunerilor juste 
ale inovatorilor, să acorde atenție meca
nizării si micii mecanizări.

Preocuparea de căpetenie a fiecărui 
maistru pentru crearea tuturor condițiilor 
necesare creșterii neîntrerupte a producti
vității muncii trebuie să cuprindă în mod 
necesar și sprijinirea muncitorilor în ri
dicarea calificării. lustruind pe muncitori 
în vederea executării lucrărilor atribuite, 
acordînd o grijă deosebită tinerilor mun
citori și ucenicilor, maiștrii își aduc din 
plin aportul la ridicarea calificării cadre
lor la nivelul tehnicii noi. Acest lucru se 
poate realiza însă numai pe măsură ce 
înșiși maiștrii îș: ridică permanent nive
lul lor tehnic profesional, cunoscînd în
deaproape cele mai noi realizări ale teh
nicii din ramura lor de producție.

In cadrul largii acțiuni pornite pentru 
sporirea acumulărilor socialiste, grija pen
tru ca fiecare ban să fie cheltuit cu soco
teală impune maistrului o atenție perma
nentă pentru realizarea de economii la 
costurile de producție, prin folosirea ra
țională a materiilor prime și a materiale
lor, prin evitarea oricăror cheltuieli ne
productive. Maistrul este direct răspunză
tor pentru respectarea de către muncitori 
a tehnologiei stabilite, pentru calitatea lu
crărilor efectuate, trebuind să lupte cu 
hotărîre pentru prevenirea rebuturilor și 
a oricărei risipe de materiale.

înfăptuirea sarcinilor trasate de hotă
rîrea partidului și guvernului va asigura 
maiștrilor rolul conducător în producție 
la looul de muncă, va ridica răspunderea 
și aportul dor la dezvoltarea întreprinde
rilor, la progresul întregii economii na
ționale.

In lunile de vară, muncile agricole sînt multe și variate, dar fiecare din ele 
trebuie făcută cu grijă la timpul cel mai potrivit. Numai prin muncă bine organizată 
po|i face fafă tuturor lucrărilor din această perioadă și numai așa se pot asigura 
producții mari în fiecare sector în parte. Acest lucru l-au înțeles pe deplin muncitorii 
si tehnicienii de la gospodăria agricolă de stat Uzunu din raionul Mihăilești, care 
în aceste zile nu precupefesc nici un efort pentru ca gospodăria lor să devină fruntașă.

Pentru belșugul 
recoltei!
Aria tineretului

TECUCI (de la corespon
dentul nostru). — Noi ne 
sprijinim mult pe tineretul 
satului — spune tovarășul 
Ușan Ioniță, președintele 
sfatului popular din comuna 
Muntești, raionul Tecuci.

Intr-adevăr, flăcăii și fe
tele din cele trei sate cîte 
are comuna au fost în 
fruntea tuturor acțiunilor 
initiate de sfatul popular. 
La stîrpirea omizilor din 
pădurea ocolului silvic, la 
reparatul drumurilor, flăcăii 
si fetele au fost în frunte, 
a sa 
tat, 
zul 
etc.

Organizați în brigăzi, el 
au lucrat apoi la 
căminului cultural, 
plitul și ridicatul 
pentru electrificarea
nei cît și la plivitul buruie
nilor atît din lanurile gos
podăriei agricole colective și

cum au fost la însămîn- 
la arat, la curățat isla- 
de mărăcini și buruieni,

clădirea 
la cio- 
stîlpilor 

comu-

ale celor trei întovărășiri, 
cît și din lotul semincer de
monstrativ cu Ierburi pe
rene.

Așa au ajuns el să e- 
fectueze pînă acum aproape 
10.000 de ore muncă volun
tară și să fie mîndria a- 
cestei comune. La această 
frumoasă mobilizare a tine
rilor a contribuit fără îndo
ială și faptul că din cei 34 
deputafi comunali mai mult 
de 20 sînt tineri, sub 30 
ani.

Astăzi cele 1650 ha. 
grîu, orz și ovăz de pe 
goarele comunei au rodit 
din plin. După greutatea bo
bului și a spicului se preve
de o recoltă de peste 2000 
kg. grîu și orz la ha. Acest 
belșug de grîne a dat un 
imbold nou atît țăranilor 
muncitori cît șl tinerilor 
care dau zor la pregătirea 
uneltelor pentru seceriș și la 
amenajarea celor patru arii 
pentru treieriș. Pînă in pre-

de

cu 
o-

zent au pus la punct opt se- 
cerători, un trior, opt vîn- 
turători și au pregătit pen
tru transportul snopilor la 
arii toate cele 412 atelaje 
existente, și 400 pluguri pen
tru dezmiriștitul suprafeței 
de 1500 ha.

In urma sprijinului dat de 
către gospodăria agricolă 
de stat Țigănești, două arii 
din satele Muntești și Țigă
nești vor fi iluminate elec
tric pentru a se putea lucra 
încontinuu.

Dorind să întîmpine cel 
de-al V-lea Festival al Tine
retului de la Varșovia cu 
noi realizări, tinerii au cerut 
comitetului executiv al sfa
tului popular comunal ca 
aria din 
fie dată 
Primind 
și fetele, 
deputatilor Iorgu Costache 
și Sava Răducanu, membri 
ai comitetului executiv, 
început amenajarea ariei.

Muncă rodnică
TIMIȘOARA (de la cores

pondentul nostru). Colecti
viștii din comuna Satchinez, 
regiunea Timișoara, muncesc 
cu rîvnă la strînsul recoltei. 
Pe tarlalele semănate cu orz, 
brigăzile de cîmp au reușit 
numai în cîteva zile să ter
mine secerișul. Recolta ob-

tinută de colectiviști a fost 
în medie de 2887 kilograme 
la hectar.

Cu sprijinul brigăzii de 
tractoriști de la S.M.T. Biled, 
colectiviștii au secerat griul 
de pe o suprafață de 90 hec
tare. Imediat după seceriș 
mecanizatorii de la S.M.T. au

Vești
• Membrii gospodăriei co

lective „Steagul Roșu" au 
recoltat, cu ajutorul unei 
combine autopropulsate a 
S.M.T. - Plopșoru, întreaga 
recoltă de orz. Din primele 
boabe a fost predată cota 
venită statului.

a Odată cu recoltatul 
joaselor, colectiviștii 
Plenița țin seama și de 
lelalte lucrări din 
perioadă, 
prășit de două ori porumbul 
de pe cele 32 hectare. In 
toate muncile de pînă acum, 
Tudor Tîștea, Lucia 
dui, Fraga Buică, 
Popa, Ion Puiu s-au 
a fi cei mai harnici 
viști.

a Fruntașii din 
sînt bine cunoscuțl

cu-

Pă-
din 
ce- 

această 
Pînă acum ei au

Udu- 
Petrică 
dovedit 
colecti-

Plenîta 
de tă

satul Muntești să 
In îngrijirea lor. 
aprobarea, flăcăii 

sub îndrumarea

au

de

co- 
in-

dezmîrîștlt • suprafață
100 hectare.

Odată cu aceste munci, 
lectiviștil se ocupă
tens și cu întreținerea cultu
rilor. Pe lanurile de porumb 
ce se întind pe o suprafață 
de 315 hectare, se efectuează 
în prezent prașila a IlI-a.

din comuna Plenița
rănii muncitori din comună. 
Pe panoul din fa{a sfatului 
popular se pot citi numele 
țăranilor muncitori Victor 
Gavrilă, Victor D. Mitrică, 
sau Traian Anghel care, 
după ce au recoltat orzul, 
după ce au arat terenurile 
și le-au însămînțat cu po
rumb furajer sînt primii și 
la lucrările de întreținere a 
culturilor prășitoare. Ei sînt 
un bun exemplu și pentru 
unii ca Dumitru F. Ionică, 
Ion N. Mantea, Ștefan Cățel 
și Gogu D. Mantea, care au 
rămas mult în urmă - 
te lucrările agricole 
ceastă perioadă.

• Primul număr 
volante „înainte" din 
na Pîenița a apărut la 4 iu-

cu toa- 
din a-

«1 fon
comu-

lie. Știrile Care popularizea
ză succesele colectiviștilor 
din comună, pe fruntașii la 
predarea cotelor, succesele 
țăranilor muncitori, rubrica 
,.Să se știe că"... unde sînt 
demascati chiaburi ca Vic
tor Burghel, N. Berciulescu 
care nu se interesează de 
întreținerea culturilor ca și 
articolele de îndrumare a- 
grotehnică, sînt citite cu 
viu interes de către locui
torii comunei. Atrăgînd a- 
ten{ia asupra sarcinilor ime
diate, foaia volantă contri
buie în mare măsură la mo
bilizarea țăranilor muncitori 
în vederea bunei organizări 
și desfășurări a tuturor 
muncilor agricole din acea
stă perioadă.

Intr-o gospodărie de stat

Recolta de orz din anul acesta este îmbelșugată. De pe cele 65 ha. recoltate pînă 
acum s-a obținut o producție medie de 2.700 kg. orz la hectar. De acest lucru sînt 
mîndri nu numai mecanicul șef Gh. Ciobanu și inginerul N. Enescu, care au con
tribuit prin munca lor la obținerea acestui rezultat dar și combinerul Gh. Păun, care 
se străduiește să asigure strîngerea recoltei fără pierderi. (Fotografia din mijloc).

Nici lucrările din vie nu trebuie neglijate. Pe cele 18,5 ha. de vie, muncitoarele

Congresul Mondial al Mamelor 
și-a încheiat lucrările

——~ La revedere, prietene dragi ! —•
— Prin telefon de la trimisul nostru special —

Ceasurile se scurg repede, unul după 
altul. A trecut de miezul nopții. Pleoapele 
devin mai grele, obrajii mai palizi, mii- 
nile cuprind frunfile, încercînd să înlă
ture oboseala. Și totuși la orele acestea 
tirzii, in ciuda oboselii, la ..Camptoir 
Suisse" e o atmosferă de lucru intensă.

In sălile spațioase au loc ultimele întîl- 
niri, ultimele consfătuiri. Se redactează 
concluziile ședințelor (iriute pe comisii, 
.Manifestul Congresului", Mesajul către 
conferinfa șefilor guvernelor celor patru 
mari puteri. Cuvîntările finute de delega
tele venite din diferite țări nu s-au sfirșit 
încă și nici schimburile de daruri. O 
scurtă pauză mai dă răgaz delegatelor să 
spună ultimele cuvinte de prietenie, să 
schimbe adresele, să se îmbrățișeze.

La revedere, Eugenie Michele, care lupți 
cu atita dragoste pentru ca femeile fran
ceze să nu-și mai plîngă copiii secerați 
de războaie necruțătoare. La revedere, 
dragă Frescia Concha Sylva și fii sigură 
că lupta ta pentru ca munca femeilor din 
Chili să poată fi prețuită la fel cu a băr
batului. pentru ca procentul de mortali
tate infantilă să nu mai crească tn fiecare 
an, dorinfa aceasta a tuturor mamelo' 
chiliene, care nu se va putea înfăptui 
decît dacă va fi pace, nu este despărfită 
de lupta pentru pace pe care o duce 
Gertrude Legermann, femeie catolică din 
Germania occidentală, nici de lupta lui 
Marry Taylor din Statele Unite.

Nu uita Veronique Buesso că tu, fe
meie neagră venită dintr-o fără colonia
lă, unde drepturile oamenilor de culoare 
sînt călcate în picioare, ai fost înconju
rată aici de prietenie, ai simfit că ești 
egală cu orice altă femeie, indiferent de 
culoarea pielii; fii sigură Ruzena Kraso- 
va. mamă din orașul martir Lidice, sau 
Mtyoko Yamaguci din Hiroshima, care ai 
cunoscut grozăviile unui bombardament 
atomic, că toate mamele vor lupta pentru 
ca asemenea lucruri să nu se mai repe
te, pentru ca parcul de trandafiri din Li
dice să nu mai fie transformat intr-o 
mină de cenușe.

Tu Luciana Vivlani din Italia, tu Rosa 
Sanchez din Spania, Parvathi Krishnan 
din India, Gave Saxsley din Anglia, 
mamă eroină romtncă Natalia Iosif, sau 
Lilian Ngoyi din Africa de Sud I Să nu 
uităm niciodată povestea tristă a celor 
care și-au pierdut copiii, a celor care au 
suferit atita și să ne opunem războiului
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din toate puterile. Să ne strlngem mii- 1 
nile, mame din lumea întreagă, să nu 
uităm niciodată cită răspundere avem 
pentru soarta copiilor noștri!

...Aceasta a fost semnificația etrtngerl- 
lor de nună, a ‘îmbrățișărilor. Cuvinte 
s-au spus pufine la despărțire, privirile ' 
insă au vorbit mai mult.

★
Lucrările au început din nou. Căștile 

și-au reluat locul In jurul urechilor. In 
cabinele din fundul sălii traducătorii ur- • 
măresc atenfi expunerile și ajută delega- ; 
tele să înfeleagă tot ce se vorbește In j 
limba pe care o cunosc mai bine. Se ci- I 
tesc documentele Congresului. In sală e ! 
liniște deplină... . |

Deodată Insă liniștea este tntreruptă de J 
urale puternice. S-a pus la vot Manifes
tul Congresului. Asemenea unui torent 
uriaș zgomotul aplauzelor răsună in sala :j 
imensă, minute in șir. E una din clipele 
emoționante pe care nu le poți uita o : 
via fă întreagă.

Sute de femei ridicate tn picioare, sute 
de glasuri care strigă pace tn toate lim- , 
bile de pe pămlnt, sute de baticuri de cu- I 
loarea cerului senin, fluturate. Și apoi, • 
cu ochii incă umezi, se prind mină de I 
mină și In șiruri lungi, multicolore, mame ; 
din lumea întreagă fac Inconjurut sălii,. I 
cinttnd cu voci grave șl puf in tremurate. : 
Oboseala parcă a trecut, emoția și bucu- ' 
ria au adus culori în obraji, au făcut să ,|
strălucească ochii. I

★ j
Lz revedere, prietenă dragă, mamă din I

Chili, Africa. Germania, sau Uniunea So- ,! 
vlelică. încă o scurtă strîngere de mină, i 
încă o îmbrățișare în fugă. Pe scările de .1 
la „Camptoir Suisse" coboară, finindu-se , 
de braț, femeile care au făcut legămlnt să i 
lupte pentru a păstra bunul cel mai de j 
pref al omenirii: pacea. Pe străzile ora- j 
șului puternic luminate mașinile aleargă | 
grăbite. Unele delegate au plecat tn o* 
ceeași noapte. Au de străbătut mii de 
kilometri plnă în țările lor.

Marea intîlnire a mamelor din lumea ; 
întreagă s-a sflrșit. Lupta lor va fi de ! 
acum încolo însă mai puternică, rpai. en
tuziastă.

La revedere, prietenă dragă... La reve
dere...

LUCIA MANOLESCU
Lausanne, 11 Iulie 1955

Noi rezerve ale producției puse în valoare
Chemarea întreprinderilor industriale din 

regiunea Stalin „Să dăm patriei cît mai 
multe acumulări socialiste peste plan" a fost 
îmbrățișată cu multă căldură și de colecti
vul fabricii de ciment „Victoria socialistă" 
din Turda. Cu prilejul consfătuirilor de pro
ducție ce au avut loc, muncitorii și tehnicie
nii de aici au studiat posibilitățile de mări
re a acumulărilor socialiste. Ei s-au angajat 
să realizeze pînă la sfîrșitul anului acumu-

lări socialiste peste plan în valoare de 
1.300.000 lei. din care 400.000 lei pînă la 23 
August.

La fabrica de produse refractare „Prole
tarul" din Turda, muncitorii și tehnicienii 
s-au angajat să obțină pînă la sflrșitul anu
lui acumulări socialiste peste plan în valoa
re de 500.000 lei, din care 240.000 lei pînă 
La 23 August,

Deschiderea șantierului tineretului 
de la Casa Scînteii „I. V. Stalin “

Șantierul Combinatului poligrafic Casa 
Scînteii „I. V. Stalin" a cunoscut duminică 
dimineața freamătul șl voia bună a tinerilor 
veniti să muncească voluntar la terminarea 
construcției palatului luminii și culturii din 
capitala republicii noastre.

Deschiderea festivă a primului șantier al 
tineretului din Capitală a găsit adunați 
aici sute și sute de tineri veniți din toate 
colțurile orașului pentru a da o mînă de a- 
jutor la amenajarea parcului din jurul 
Casei Scînteii.

La chemarea tinerilor de la Combina
tul Poligrafic au răspuns numeroase or- ] 
ganizații de bază U.T.M. din întreprinderile |

șl Instituțiile Capitalei. Tinerii de la C6m- 
plexul C.F.R.-,,Grivița Roșie" vor muncl 
14.000 de ore, cei de la „Electromagnetica" 
peste 5.000 de ore, tinerii de la școala 
S.F.U. nr. 3 din raionul Gh. Gheorghiu-Dej 
vor lucra 5.300 de ore de muncă voluntară 
Iar tinerii din raionul Stalin s-au oferit să 
lucreze 120.000 de ore de muncă voluntară.

Cu multă satisfacție a fost primită hotărî
rea Comitetului orășenesc U.T.M.-Bucureștî 
de a încredința steagul roșu, organizației de 
bază U.T.M. a Combinatului pentru a fi de
cernat celei mai bune brigăzi care se va evi
denția în munca șantierului. (Agerpres)

îndrumate ce tov. ing. Carolina Zăgănescu și de tehniciană Georgeta Andreescu exe
cută cu grijă copilitul și legatul viei pentru a putea asigura și anul acesta o pro
ducție cit mai mare de struguri șl vin de bună calitate. (Fotografia din stingă).

La secția avicolă a gospodăriei s-au obținut în ultimul timp rezultate tot <mal 
bune. La acestea a contribuit prin munca sa șl Îngrijitoarea fruntașă Dumitra 
Osmanu. (Fotografia din dreapta). Foto: mihai popescu
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PENTRU ÎMBUNĂTĂȚIREA CONTINUĂ A MUNCII 
SFATURILOR POPULARE COMUNALE

Organizarea muncii comitetului executiv comunal
Un rol important în îndeplinirea sarcini

lor ce revin sfaturilor populare îl au comi
tetele executive ale acestora. In perioada 
dintre sesiuni, comitetele executive sint ace
lea care conduc activitatea construcției eco
nomice și culturale.

Comitetele executive ale staturilor popu
lare stat organe de conducere colectivă șl 
prin urmare problemele principale tre
buie dezbătute și rezolvate prin participarea 
tuturor membrilor comitetului executiv. De 
aceea, in cadrul acestei discuții eu voi arăta 
cum ne-am organizat munca pentru a cu
prinde mai bine problemele. In activitatea 
noastră, pentru a asigura o rezolvare com
petentă a diferitelor probleme ce se află în 
rezolvarea sfatului popular comunal, am cău
tat să ducem o muncă operativă prin forma
rea unui sistem de lucru care să ducă la 
antrenarea întregului comitet executiv în 
activitatea de fiecare zi.

Comitetul executiv al sfatului popular co
munal Nicolae Bălcescu este format din 
nouă membri. In afară de președinte, vice
președinte'și secretar, care sint activiști ai 
sfatului popular, printre membri se mai nu
mără tov. Ion Creangă — directorul școlii, 
Ioana Silistra — moașă, I. Pavel — merceo
log și alții.

O primă problemă a fost antrenarea efec
tivă în muncă a tuturor membrilor comite
tului executiv. La început la ședințele comi
tetului executiv participau numai cei trei 
membri care lucrează in cadrul comitetului 
(președinte, vicepreședinte și secretar), iar 
ceilalți nu prea veneau la ședințe. Desigur 
că în felul acesta nu puteam cuprinde toate 
sarcinile ce le aveam de rezolvat.

Văzînd că o asemenea stare de lucruri nu 
mai poate dăinui, cu ajutorul comitetului e- 
xecutiv raional am pășit spre realizarea în
tăririi răspunderii în muncă a tuturor mem
brilor comitetului executiv. Aceasta a fost 
realizată prin repartizarea și urmărirea in-

De ce nu activează comisia de întrecerede la Hîrlău?
De cîțiva ani a apărut și s-a dezvoltat în 

satele raionului Hîrlău, regiunea Iași, între
cerea socialistă și patriotică, întrecere me
nită să stimuleze eforturile oamenilor muncii 
în lupta pentru obținerea unor recolte spo
rite In anul 1955. Că-i bună înirecerea și-au 
dat seama mecanizatorii de la S.M.T. Fru
mușica ; datorită întrecerii socialiste, care a 
cuprins pe toți tractoriștii și mecanicii, au 
izbutit, în primăvară, să depășească cu 
mult planul de producție, iar acum sint frun
tași și la pregătirea tractoarelor și mașini
lor pentru recoltare. Datorită întrecerii pa
triotice între circumscripțiile electorale, ță
ranii muncitori,din comunele Frumușica1 și 
IBelcesti au muncit cu sîrguință și—în ciuda 
condițiilor climaterice nu tocmai prielnice — 
au reușit să execute însămințările în epoca 
optimă, punind bazele unor recolte bogate. 
Antrenați în întrecerea -patriotică țăranii 
muncitori din aceste comune au executat 
în cea mai mare parte primele două pra- 
șile la floarea soarelui și porumb.

De însemnătatea întrecerii și-au dat seama 
și tovarășii de la sfatul popular raional Hîr
lău. Deoarece au gîndit că trebuie să se 
ocupe și dînșii de desfășurarea întrecerii au 
format o comisie în care au intrat Ion Călu- 
găru, vicepreședintele comitetului executiv 
raional, I. Grigoriu, șeful secției agricole, 
șeful secției culturale, șeful secției organiza
torice și alții.

Rostul comisiei era să urmărească mersul 
întrecerii în cuprinsul raionului, să stabi

Nicoîae Oprescu
secretarul comitetului executiv al sfatului 

popular comunal Nicolae Bălcescu, 
raionul Medgidia

făptuirii sarcinilor de către fiecare membru 
al comitatului executiv in parte.

De atunci acesta a ranias sistemul nostru 
de mtlrică. Fiecare membru al‘cbrhitetulu. 
executiv are sarcini precise stabilite îndeob
ște în legătură cu preocupările saile în pro
ducție, iar controlul înfăptuirii lor este exer
citat cu regularitate de tov. Gh. Eremia, pre. 
ședințele comitetului executiv.

O altă formă de control și discutare a 
muncii comitetului executiv o constituie sta
bilirea unor ședințe decadale în care se pu
ne in discuție o problemă actuală și în a 
cărei rezolvare s-au constatat o serie de lip
suri ori greuiăți. Cu acest prilej, membrul 
comitetului executiv care răspunde de aceas
tă problemă prezintă o informare, ceea ce 
constituie punctul de pornire al discuțiilor.

Așa, de pildă, o problemă spinoasă, in 
comuna noastră în ultima vreme a fost cea 
a autoimpunerii.Cel care răspunde de a- 
ceasta în fața comitetului executiv, a prezen
tat o informare completată de către deputa
tul care este președinte al comisiei perma
nente respective. .In urma discuțiilor purtate 
s-a stabilit un plan de măsuri menit să du
că la îmbunătățirea' situației, lucru care de 
altfel a și început să se vadă concret.

De asemenea, s-a discutat problema activi
tății financiare. Ședința decadală a trasat 
ca sarcină tov. Aurel Zlătan, membru în 
comitetul executiv, să se ocupe mai serios 
de această problemă. El a fost obligat să 
aj.ute agentul fiscal în formarea unor echi
pe de țărani muncitori fruntași care să par
ticipe la intensificarea muncii financiare.

Printre formele' de control a activității 
membrilor comitetului executiv se numără și

lească și să stimuleze pe fruntași, să popu
larizeze și să extindă experiența înaintată 
în organizarea și desfășurarea întrecerii, 
etc. o r

Din componența comisiei și din sarcinile 
preconizate se vede că ea ar fi putut să 
ajute la organizarea și desfășurarea între
cerii, la extinderea' ei în toate comunele ra
ionului. Dar așa 'ceva nu a făcut comisia 
raională de întrecere de la Hîrlău. De ce? 
Pentru simplul motiv că, în ceea ce privește 
activitatea, ea nu1 există. La înființare, 
membrii comisiei au ținut o ședință și au 
stabilit ce au de făcut. De făcut însă n-a mai 
făcut absolut nimic. Nu a urmărit — spre 
exemplu — mersul întrecerii patriotice, nu 
a căutat să generalizeze experiența pozitivă 
dobîndită. în . acest,, sens de sfatul popular 
comunal Frumușică. Nici măcar drapelul de 
comună fruntașă pe raion nu s-a îngrijit 
comisia să-l decerne. (Această atribuție a ei 
a fost îndepliniră de către colectivul raional 
de conducere a lucrărilor agricole).

Ședința aceea a fost prima și ultima do
vadă a existenței unei comisii raionale de 
întrecere.

In legătură cu existența formală a co
misiei de întreceri a raionului Hîrlău pot fi 
spuse multe lucruri, atît în ceea ce privește 
seriozitatea cu care fiecare membru al ei a 
privit sarcinile, cît și în privința felului în 
care comitetul executiv a urmărit activita
tea acesteia. Unii membri nici nu își mai 
amintesc de fapt că au oarecari îndatoriri; 
alții (cum ar fi șeful secției agricole raio

sesiunea din fiecare lună, care constituie 
un factor de seamă în cunoașterea felului în 
care muncim, cum rezolvăm problemele, prin 
cuvîntul deputaților noștri.

Activitatea comitetului executiv al sfatului 
popular comunal Nicolae Bălcesc'u, așa cum 
am mai spușv șe bazează pe un plan lunar 
de muncă In ca re sint înscrise sarcinile fie
cărui membru al comitetului executiv in par
te.

Cum întocmim acest plan de lucru? Pentru 
a cuprinde cel '/nai bine problemele actuale, 
comitetul executiv are format un colectiv lăr
git din fruntașii comunei cu ajutorul cărora 
se stabilește planul lunar. Existența colecti
vului lărgit ne-a permis să ne ocupăm de 
rezolvarea acestor probleme care preocupă 
pe cetățenii comunei noastre.

In ceea ce privește munca membrilor co
mitetului executiv care lucrează chiar in 
cadrul comitetului, pentru discutarea îndepli
nirii sarcinilor și de obicei a unor chestiuni 
neprevăzute ce apar în activitatea de fiecare 
moment, ne întrunim ou regularitate din două 
în două zile, seara după întoarcerea de pe 
teren și rezolvarea celorlalte probleme la zi.

Munca membrilor comitetului executiv al 
sfatului popular comunal' Nicolae Bălcescu 
cunoaște un sprijin de seamă din partea sfa
tului popular raional. In orientarea noastră 
practică ne ajută mult prezența instructori
lor secției organizatorice raionale. In fiecare 
lună, unul sau doi instructori vin pentru 
mai multe zile în comună participînd in mod 
activ la munca noastră.

Pentru ca activitatea noastră să poată da 
rezultate mai bune, ar fi necesară îndruma
rea noastră cu o serie de cunoștințe care 
se impun. Așa de pildă, ar fi indicat ca prin 
raionul nostru să se facă periodic instruc
taje asupra felului in care trebuie a- 
plicate o serie de legi și decrete. Aceasta 
ar face ca și cu mai multă competență să 
se ducă munca fiecărui membru al comitetu
lui executiv. S-ar putea eventual folosi șe
dințele noastre decadale sau chiar sesiunile 
lunare. Ridicarea la un nivel mai înalt a 
muncii comitetului executiv comunal impune 
acest lucru.

nale), se mulțumesc doar cu trista consta
tare a inactivității comisiei. Comitetul exe
cutiv raional și in special tov. 'președinte, 
n-au făcut nimic pentru activizarea comi
siei.

Inactivitatea comisiei raionale de între
cere a avut o nefastă înrîurire asupra mun
cii la comune. In comuna Cepienița de 
pildă, comisia de întrecere nu desfășoară 
nici un fel de activitate. Fruntașii la între
ținerea culturilor și la recoltare nu sint 
popularizați pentru ca exemplul lor să fie 
urmat de către toți țăranii muncitori. Lipsa 
de preocupare a comisiilor comunale de în
trecere și a comitetelor executive ale sfatu
rilor populare, pentru organizarea și urmă
rirea întrecerii constituie o principală cauză 
a îniîrzierii lucrărilor în comunele Deleni, 
Cepienița, Plugari și altele.

Fără îndoială că dacă comisia raională ar 
fi desfășurat o activitate corespunzătoare 
multe din lipsurile existente în desfășurarea 
întrecerii ar fi fost înlăturate iar realizările 
ar fi fost mai mari. Tocmai de aceea o ata- 
re situație nu mai trebuie să dăinuie. Co
misia de întreceri a raionului Hîrlău, spri
jinită de comitetul executiv raional, poate și 
trebuie să depună activitate; ea are datoria 
să ajute la desfășurarea întrecerii patriotice 
în circumscripțiile electorale, între sate și 
comune, să sprijine In acest fel lupta țărăni
mii muncitoare pentru efectuarea la timp și 
în bune condițiuni a lucrărilor agricole din 
actuala perioadă?

I. CERNEA

Tinerii mineri
se pregătesc pentru Festival

Tinerii pe care-i vedeți mai sus 
sint mineri din Petrila. In orele li
bere vin cu bucurie in sala de re
petiții a clubului.

Reporterul fotografic i-a surprins 
învățînd un nou dans pe care-1 vor 
prezenta alături de alte manifestări 
culturale în cinstea Festivalului.

Foto: AGERPRES

Examenele de admitere 
pentru secțiile fără frecvență 

la Universitatea 
„C. I. Parhon“ din București

Universitatea „C. 1. Parhon“ din Bucu
rești, aduce la cunoștință celor interesați că, 
pe anul școlar 1955—56 vor funcționa secții 
fără frecvență pe lîngă următoarele facul
tăți : Facultatea de Fizică—Matematică, Fac. 
de Biologie, (secția Șt. Naturale—-Geografie), 
Fac. de Filologie (secția Romînă-Istorie) și 
Fac. de Științe Juridice.

Examenele de admitere vor consta din ur
mătoarele :

Pentru Fac. de Matematică-Fizică: Limba 
și literatura romînă — scris; matematică — 
scris și oral; fizică — oral ; limba rusă — 
oral.

Pentru Fac. de Biologie: limba și litera
tura romînă — scris; științe naturale (bo
tanică, anatomie și fiziologia omului, și ba
zele darwinismului) — scris și oral; geo
grafia R.P.R. — oral; limba rusă — oral.

Pentru Fac. de Șt. Juridice și Fac. de Fi
lologie : limba și literatura romînă — scris; 
Istoria R.P.R. — oral; Constituția R.P.R. —• 
oral ; limba rusă — oral.

Cei interesați se pot înscrie numai în fa
cultățile corespunzătoare specialității în care 
activează în cîmpui muncii.

înscrierile pentru examenul de admitere 
se fac pe Facultăți sau secții de ia 1 au
gust— 1 septembrie.

Absolvenții cu diploma de merit, care so- 
liciiă înscrierea în facultăți fără examen de 
admitere, vor depune cererile de înscriere în
tre 11 iulie—1 septembrie.

Pentru înscrierea la examenul de admitere, 
candidații fără frecvență se pot înscrie pe 
baza unei cereri individuale, urmînd să com
pleteze ulterior, în perioada de examene, o 
declarație tip de înscriere.

In cererea de înscriere candidații vor in
dica unul din următoarele centre In care ur
mează să se prezinie la examenul de admi
tere și anume :

Pentru Matematică—Fizică : București, Ti
mișoara, Orașul Stalin. Galați, Craiova. 
Pentru Biologie : București, Iași, Timișoara, 
Orașul Stalin, Arad, Craiova, Galați. Pentru 
Filologie și Șt. Juridice: București, Cluj, 
Iași, Craiova, Timișoara, Galați.

Actele vor fi trimise pe următoarele adre
se : Universitatea „C. I. Parhon" Facultatea 
de Matematică — Fizică ; Biologie, Filologie, 
Științe Juridice. Secția fără frecvență — 
București.

La muzeul de istorie naturală 
„Crigore Antipa”

O vizită la muzeul de istorie naturală 
„Grigore Antipa" din Capitală este totdeau
na prilej de noi și prețioase învățăminte. 
Toate cele șapte secții ale muzeului, laolaită, 
sau fiecare dintre ele în parte, oleră, prin 
colecțiile bogate și interesante, prin' siste
matizarea lor, prin munca plină de rîvnă a 
colectivului științific al muzeului,, posibili
tatea cunoașterii unor elemente de viață și 
alte aspecte ale naturii care pornesc din tre
cutul cel mai îndepărtat pînă In zilele noas
tre.

Am făcut deunăzi o vizită la secția de ma
mifere a muzeului, ale care! colecții au tos. 
reorganizate, în linii generale, in urma cu 
vreo două luni. Am găsit din nou lucrmt 
deosebit de interesante realizate de efec
tivul acestei secții (tov. D. Auslâ.ider. S. 
Hellwing și G. Marcoci) pe linia - activității 
muzeologice și pe cea de cercetări științifice.

Exponate și teme noi
Secția de mamifere a muzeului s-a îmbo

gățit cu exponate noi și prin reimpiospata- 
rea în general a întregii prezentări. In vi
trinele secției a apărut un an.mal care n-a 
fost cunoscut și descris vreoda.ă la noi. E 
vorba de clinele jder, un animal originar 
din Coreea, care a fost aclimatizat în dife
rite regiuni din Uniunea Sovietică pen.ru 
foloasele ce le aduce: are blană de preț și 
se hrănește cu rozătoare și insecte. El a pă
truns in țara noastră din R.S.S. Moldove
nească și a fost găsit la Ghimpați și Ga
lați. Recent s-a semnalat prezenta lui și in 
regiunea Iași. In vitrina unde esie expus, o 
etichetă explicativă — de felul celor cum se 
găsesc numeroase în secția de mamifere — 
dă vizitatorului posibilitatea să afle o serie 
de amănunte privind viața acestui animal.

Colaboratorii secției au îmbogățit muzeu, 
și cu o serie de teme noi (prezentări in dio- 
rame). O temă prezintă, în cadrul unei am
ple vitrine, mamifere folositoare și cele dău
nătoare agriculturii. De o parte se pot vedea 
animalele dăunătoare (popindăul, hîrcioguf, 
șobolanul, șoarecele de cîmp cu galeriile ce 
le fac), iar de altă parte cele folositoare, 
dușmanii rozătoarelor : vulpea, nevăstuic.a, 
dihorul, etc. Prezentarea este realizată în 
așa fel îneît vizitatorul este avertizat de la 
prima privire dacă e vorba de un mamifer 
dăunător sau folositor. Cel dăunător este 
prezentat, de pildă, rozînd un știulete de po
rumb, iar cel folositor fie finind un șoarece 
în bot, fie altfel, etc. O altă temă terminată 
prezintă origina reptileană a păsărilor și 
mamiferelor, iar o a treia — în curs de rea
lizare — arată comparativ asemănările și 
deosebirile dintre diferite grupe de mami
fere.

Fauna perdelelor forestiere 
de protecție

Vizitatorul muzeului, zăbovind în fața vi
trinelor, ascultînd sau citind explicațiile, nu 
bănuie poate că doar la cîțiva pași de el, 
colaboratorii secției de mamifere desfășoară 
o intensă activitate de cercetări științifice în 
laborator, care de muite ori urmează depla
sărilor «făcute pe teren.

Un întreg colectiv al muzeului, din care 
fac parte specialiști pentru mamifere, păsări, 
reptile, amfibieni și pentru insecțe, în cola
borare cu Colectivul de faună de lă Academia. 
R.P.R., studiază de doi ani fauna din

O victorie de seamă a petroliști or piteșteni
PITEȘTI (de la corespondentul nostru).— 

Despre sonda nr. 6 Gura Sutei se vorbește 
mult pe șantierele petrolifere ale regiunii 
Pitești și fapiul acesta nu este înlîmplător. 
Condițiile în care s-a forat această sondă 
sînt cu totul deosebite. Pentru a exploata 
zăcămintul din regiunea respectivă a fost 
nevoie să se ajungă la el printr-un puț cu 
o înclinație destul de mare.

Lucrările de forare a sondei nr. 6 au fost 
încredințate brigăzii conduse de tov. Timof- 
tei Prunache, laureat al Premiului de Stat. 

perdelele forestiere de protecție din țara 
npastră. Aceste plantații, care au început să 
fie readzate în regiunea de stepă, sînt de 
un imens aport în ridicarea producției agri
cole. Dezvoltarea ior schimbă treptat clima
tul, condițiile de viață, produce schimbări 
in fauna acelor regiuni. Prin condițiile ce le 
oferă perdelele forestiere de protecție și le
gat de aceste condiții, în unele regiuni dis
par, în timp ce în alteie pătrund, diferite 
specii de animale. Deplasări periodice «le 
cercetătorilor la sistemele de perdele de pro
tecție permit să fie prinse diferite animpre 
(prin capcane), să se stabilească ce specii 
există, cu ce se hrănesc. Cum unele dimre 
ere au un efect dăunător asupra culturilor 
agricole, cit . și asupra perde>elor forestiere, 
este cit se poate de importantă urmărirea 
îndeaproape a dinamicei acestor mamifere, 
care se lace în scopul comoaterii speciilor 
dăunătoare și, eventual, pentru aclimatiza
rea ce.or io ositoare.

Corectivul secției de mamifere cuprinde in 
activitatea de cercetări științifice și studiul 
insectivorelor din țara noastră. Este vor.ta 
de un grup de animare, care joacă un roi itn- 
purianl din punct de vedere economic (ari
ciul, cirtița și chițcanii). Materia.ul necesar 
se colec;ionează in întreaga țară, ca să se 
stabilească speciile cit și raspîndirea lor. Stu
dierea în laborator dă posibilitatea de a se 
cunoaște structura lor anatomică, hrana lor, 
etc.

Despre hrana vulpei și a dihorului
Un studiu important se face și asupra 

hranei vulpii, pentru a se stabili dacă vulpea 
este dăunătoare sau nu omului. Cercetările 
și studiile întreprinse au dus la consta.area 
că vuipea este un animal folositor omu ui, 
in special în regiunile de stepă. De pildă, 
în stomacul unei singure vu.pi s-au găsit 
25 de șoareci. Cercetările făcute și asupra 
dihorului au arătat că și acest ammal este 
foiositor omu.ui, căci hrana >ui de bază con
stă din rozătoare. Pînă In urmă cu cîteva 
zile, în vitrina muzeu.ui, dihorul era repre
zentat ținînd în gură o pasăre de curie. 
Acum el ține un rozător (un șoarece), pen
tru ca vizitatorul muzeului să ia ammte că 
este vorba de un animai folositor.

La secția de mamifere se fac cercetări și 
pe animare vii. Se găsesc sub observare — 
cu fișe ce se întocmesc ziinic — o familie 
de grivani (hîrciog mic), cu pui născuți ia 
muzeu, un grup de trei popîndăi și un bur
suc. La grivani și popîn.iăi, animale dăună
toare, prin cercetarea aceasta pe viu se ur
mărește viața ior, a epocii cînd se reproduc, 
a hranei lor și o sumedenie de alte amă
nunte care să alcătuiască materialul științi
fic pe baza căruia-să fie posibilă eficienta 
lor combatere.

★
Am întîlnit la plecare un grup de elevi, 

dintre care mulți purtînd „cravate roșii", 
privind prin sălile muzeului, ascultînd' expli
cații. Erau vizitatori obișnuiți, care vin aici 
atiași de ceea ce ie oferă muzeul 
ca să-și îmbogățească cunoștințele cu 
ceea ce știința Ic pune concret ia imremlna, 
instructiv și educativ. In freamătullor reținut 

.cu vorbe pe șoptite, se og.ihaea .uor.oja a 
cunoaște, de a învăța, de a cuprinde această 
mare lume neinsuflețită dar totuși atît de 
vie, desprinsă parcă din filele unei cărți 
ce au scris-o. și o scriu cercetătorii științifici.

B. BERCEANU

Problema forajului dirijat a iost. rezolvată 
in mod favorabil prin folosirea turbouuruiui. 
Forajul dirijat cu turbină prezintă avantajul 
că execută o manevră la numai 50 ni., pe 
cînd in cazul forajului rotativ dirijat’sirut 
necesare, pc aceeași distanță, 2—3 manevre, 

Folosirea turboburului a dat posibilitate 
echipelor de sondori, care au fost pregătite 
în mod special, să înregistreze la forarea 
sondei nr. 6 o viteză comercială de 1421 m. 
granic-lună, ceea ce reprezintă un record al 
forajului dirijat.

Să dăm patriei cît mai multe acumulări socialiste peste planj

r? lin de voie bună poștașul a pătruns •, 
pe poarta uzinelor de tractoare. As
tăzi are o veste îmbucurătoare. In 

afară de scrisorile și ziarele ce le împarte 
zilnic, poștașul a adus și o scrisoare deose
bită. Ca de obicei, constructorii de tractoare 
il in împină bucuroși.

— Ce noutăfi ?
— Apoi azi e ceva strașnic — zice poșta

șul. Aveți o scrisoare de la prietenii din 
Harkov. Iaca e aici, adăugă el scoțind un 
plic Impestrifat cu fel de fel de sigilii.

Ce spun cei din Harkov

Președintele comitetului de întreprin
dere, tov. Mihai Roșioru, a luat 
plicul, a iscălit de primire și apoi 

l-a privit pe o parte și pe alta. Pînă acum 
au primit multe scrisori de la prietenii din 
Harkov. Scrisoarea e scrisă în rusește. Dar 
curiozitatea nu te lasă să aștepți. îndată au 
găsit și un traducător. Și slovele construc
torilor de tractoare din Harkov sînt tălmă
cite.

Muncitorii, care între timp s-au adunat la 
sediul comitetului de întreprindere, ascultă 
cu interes :

„Scrisoarea dumneavoastră — glăsuiesc 
constructorii de tractoare din Harkov — a 
fost citită cu mare bucurie. Ea a fost pu
blicată într-un ziar de mare tiraj și difu
zată apoi în cadrul emisiunilor de la stația 
de radioamplificare a uzinei...".

Constructorii de tractoare din Harkov îi 
informează pe prietenii lor din Romînia 
despre realizările deosebite pe care le-au do- 
bîndit în ultima vreme.

Oamenii ascultă cu atenție. Scrisoarea a- 
duce la cunoștință noile succese obținute de 
constructorii de tractoare din Hârkov, pe 
baza aplicării unor noi metode de lucru. In 
curînd aceste metode vor fi aplicate și în 
uzina de sub poalele Tîmpei. Prietenii din 
Harkov arată că tov. Iakov Belinko, șeful 
secției de forjă, împreună cu alți muncitori, 
a construit o mașină specială pentru îndoit 
diferite piese, că în momentul de față se 
studiază posibilitatea de nituire la rece a ca
drului tractorului D.T.—54. Peste 4.000 din
tre tovarășii noștri dc muncă — scriu cei 

din Harkov, și-au îndeplinit demult sar
cinile planului cincinal șl lucrează acum în 
contul anilor 1956—1960.

Problemă complicată

Despre multe alte sucicese vorbește 
scrisoarea constructorilor de tractoa
re din Harkov. Constructorii de trac

toare din Orașul Stalin au citit-o cu interes. 
Scrisoarea a fost apoi publicată în ziarul de 
uzină „Tractorul" și transmisă de mai multe 
ori la stația de radioamplificare a uzinei. 
Acum îndrumările prietenești, sfaturile și 
indicațiile tovarășilor din Harkov sînt bine 
cunoscute în toată uzina.

Acum însă la uzinele „Ernst Thâlmann" 
este o nouă frămîntare provocată— bineînțe
les de scrisoarea muncitorilor din Harkov. Se 
pregătește o scrisoare de răspuns către pri
etenii din Harkov și de la asta pornește 
frămîntarea. Cîn'd scrii singur nu-i mare lu
cru să alcătuiești o scrisoare. Dar cînd mii 
de oameni doresc să-și însemne gîndurile, 
năzuințele, realizările dobîndite și greu
tățile întîmpinate în aceeași scrisoare, vă 
închipuiți ce poate ieși. Ar trebui alcătuită 
o scrisoare de. mii de pagini și asta bineîn
țeles că nu e posibil. Atunci ce-i de făcut?

Despre aceste probleme se discută acum 
în toată uzina, De ajuns la o înțelegere e 
greu. Fiecare e de acord ca scrisoarea să 
fie cit mai scurtă. In același timp însă ni
meni nu renunță la ideile pe care dorește 
să le consemneze în scrisoare. Așa că vă 
dați seama cît e de greu de rezo.vat pro
blema aceasta. Ar trebui ca numai cineva 
din afara uzinei, să redacteze această scri
soare care să cuprindă faptele esențiale 
care s-au petrecut în ultima vreme în uzi
nă și care — scrisoare — să nu fie prea 
lungă.

Înțelegem frămîntarea constructorilor de 
tractoare din Orașul Stalin în legătură cu 
rezolvarea acestei probleme. De aceea le 
propunem următorul proiect de scrisoare 
care să fie adresată constructorilor de trac
toare din orașul Harkov

„DRAGI PRIETENI,
Ne-a bucurat mult scrisoarea dumneavoas

tră. Metodele noi de lucru pe care le des
crieți în scrisoare sînt interesante. Noi le 
vom studia și în limita posibilităților pe 
care le avem în uzină le vom aplica. Acum 
să vă informăm despre faptele noi care s-au 
petrecut în uzina noastră în timpul care s-a 
scurs de la ultima scrisoare pe care v-am 
trimis o. Și iată despre ce e vorba:

Angajamentele noastre

Zilele acestea colectivul nostru și-a 
luat însemnate angajamente. Ca să 
vă spunem de ce și pentru ce ne-am 

luat aceste angajamente, trebuie mai întîi 
să vă amintim de Hotărîrea guvernului din 
aprilie, privind reducerea de prețuri la o 
serie de mărfuri. Pentru a răspunde acestei 
acțiuni, colectivul uzinei noastre și-a propus 
încă de atunci să studieze toate posibilită
țile ce le avem la îndemînă pentru reducerea 
prețului de cost al tractorului. Pentru acea
sta au fost organizate la noi colective care 
au studiat metodele avansate de lucru, s-au 
alcătuit comisii pentru organizarea între
cerii socialiste, au luat ființă brigăzi com
plexe de economii, brigăzi de calitate, s-au 
întreprins acțiuni pentru strîngerea fierului 
vechi, s-au făcut concursuri de inovații.

Oamenii din uzina noastră s-au preocupat 
de aceste probleme și au început să facă o 
sumedenie de propuneri. Și ca totul să se 
desfășoare în mod organizat, s-au făcut mai 
întîi ședințe pe grupe sindicale. Aici fiecare 
muncitor și-a spus părerea în legătură cu 
posibilitățile de reducere a prețului de cost 
al tractorului. S-au făcut sute de propuneri. 
Ele au fost discutate temeinic în consfătui
rile care au avut loc de curînd în cadrul sec
toarelor. Fiecare propunere a fost analizată 
iar cele mai multe au fost acceptate. Pe baza 
acestor propuneri, colectivele sectoarelor și-au 
luat o seamă de angajamente pentru a rea
liza cît mai multe acumulări socialiste peste 
plan. Așa de pildă muncitorii de la oțelărie 
și-au luat angajamentul să realizeze pînă la 
sfirșitul acestui an economii în valoare de 
350.292 lei, colectivul de la turnătoria de 
fontă 226.000 lei, muncitorii de la sectorul de 
tratament 563.400 lei și așa mai departe.

Discuție valoroasă

După cum e obiceiul la noi, angaja
mentele sectoarelor au fost centra
lizate și analizate de direcția uzinei. 

Apoi a fost organizată o consfătuire pe în
treaga uzină. Inchipuiți-vă că luați parte la 
această consfătuire a noastră. Iată, în sala 
de ședințe s-au adunat oțelari, forjări, tur
nători, călitori, tehnicieni și ingineri. Sînt 
de față reprezentanți ai ministerului, condu
cătorii uzinei, activiști de partid, de la sin
dicat și U.T.M. Tov. Alexandru'Dumitrescu, 
secretarul comitetului de întreprindere, des
chide consfătuirea. Urmează la cuvînt tov. 
ing. Mihai Marinescu, directorul tehnic al 
uzinelor. El propune colectivului uzinelor 

să se angajeze să dea pînă la sfîrșitul anu
lui acumulări socialiste peste plan în va
loare de 11 milioane lei.

După prezentarea angajamentului se ridi
că la cuvînt unul cîte unul muncitorii, ingi
nerii și tehnicienii uzinelor. Cu toții sînt de 
acord cu acest angajament. Consfătuirea 
era pe sfîrșite cînd de-odată se ridică din 
fundul sălii un oțelar. îmbrăcat cu salo
peta lui de lucru, oțelarul a cuprins cu 
privirea sala întreagă și a spus:

— Eu nu sînt de acord cu acest angaja
ment...

Oamenii l-au privit cu mirare. Cine e și 
de ce nu e de acord? Oțelarul a continuat 
însă destul de liniștit:

— M-aim preocupat și eu de problema 
acumulărilor socialiste. Și după părerea 
mea și a altor tovarăși noi putem face eco
nomii pînă la sfîrșitul anului nu de 11 mi
lioane lei cj de 15 milioane.

Atît a vorbit oțelarul. Spusele lui au fost 
aplaudate cu însuflețire. Și mai mult decît 
atît. Alți participanți la consfătuire s-au 
înscris din nou la cuvînt. Cei mai mulți l-au 
aprobat. Unii au arătat totuși că nu se 
va putea realiza această cifră. Consfătuirea 
se prelungea. Trebuia luată o hotărîre: 11 
sau 15 milioane? Cine să decidă? Atunci s-a 
ridicat tov. Virgil Actarian, directorul ge
neral al uzinei.

— Intr-adevăr 11 milioane e mai puțin 
decît posibilitățile ce le avem. 15 milioane 
poate că s-ar putea, dar trebuie să depunem 
multe eforturi. Eu propun să ne an
gajăm pentru 13 milioane și să luptăm 
pentru a realiza 15 milioane. Sînteți de 
acord ?

In loc de răspuns au isbucnit aplauze. 
Cînd propunerea a fost pusă la vot, cu toții 
au fost pentru. Asta înseamnă că deși cons
fătuirea s-a prelungit, discuțiile au fost rod
nice.

Folosim tehnica comunismului

Destul am stat în sala de ședințe. 
Să ieșim puțin afară la aer. In 
curtea uzinelor noastre e foarte 

plăcut. Avem spații verzi întinse, iar tran
dafirii împodobesc aleile. Apoi e frumos să 
privești panorama uzinei. Alături de clădi
rile mai vechi se ridică acum alte construcții. 
Se îniregește construcția din preajma tur
nătoriei de fontă, mai încoace se ridică un 
grup social. Frumos e și în fața halei de 
montaj. Aici privești cu admirație tractoa
rele nou-nouțe care parcurg primii metri din 
drumul lung ce-1 au de străbătut pe ogoa
rele patriei. Și tractoarele ies unul după 
altul' anunțînd prin zgomotul ce-1 fac naș
terea lor. De la noi ies multe tractoare. 
Trebuie să vă anunțăm că pla.nul cincinal 
l-am îndeplinit de mult și ne-am' angajat 
ca pînă la sfîrșitul anului să dăm încă 500 
de tractoare peste plia,

Cum am realizat aceste succese? O să 
vă spunem cîte ceva și în această privință. 
Noi am urmărit presa și am văzut că în 
Țara Sovietică se pune mare preț pe intro
ducerea în producție a tehnicii avansate. 
In această direcție am făcut și noi progrese 
de seamă. La noi, în unele sectoare, se 
folosește acum cu succes tehnica înaintată 
a comunismului.

Să pătrundem bunăoară în sectorul de 
tratament. Aici se aplică pentru prima oară 
în țara noastră procedeul de călire a me
talelor prin folosirea curenților de înaltă 
frecvență. Acesta e un procedeu nou și deo
sebit de avantajos. Iată, priviți sala de 
călire. Constatați că aerul nu mai este 
toxic, așa cum era înainte, cînd metalele 
se căleau în cuptoare încălzite cu flacăra. 
Apoi procedeul călirii prin curenți de înaltă 
frecvență e și destul de simplu.

Sistemul acesta de călire a metalelor prin 
curenți de înaltă frecvență a fost introdus 
la noi de vreun an și ceva. Dar folosirea 
acestui procedeu progresează mereu. Dacă 
la început se căleau prin curenți de înaltă 
frecvență numai zala și axul zalei, acum am 
ajuns să călim după această metodă 46 de 
repere. In secție a fost amenajată, cu aju
torul specialiștilor sovietici, o stație de 
curent de înaltă frecvență, s-au instalat 
două mașini universale precum și cinci ma
șini speciale, făurite de specialiștii noștri 
cu ajutorul inginerilor sovietici.

Cît de avantajoasă este folosirea acestui 
procedeu de călire a metalelor vă pot vorbi 
următoarele fapte: toate cheltuielile care 
s-au făcut pentru introducerea acestui sis
tem au fost amortizate în cinci luni de zile, 
iar productivitatea muncii a crescut enorm. 
Astfel, la mașinile universale de călit pro
ductivitatea a crescut cu 50—120 la sută 
față de vechiul procedeu de călire iar la 
mașinile speciale s-a realizat următoarea 
creștere a productivității: se călesc de pildă 
30 de role pe oră în loc de 7—10 cîte se 
căleau înainte.

In aceste zile folosirea curenților de înaltă 
frecvență a fost extinsă. Specialiștii uzinei, 
în frunte cu tov. inginer Iulian Cazacu, 
laureat al Premiului de Stat, au înlocuit ve
chiul proces tehnologic de turnare a cuzine
ților prin procesul turnării centrifugale cu 
ajutorul curenților de înaltă frecvență.

Folosirea curenților de înaltă frecvență 
asigură ca în cadrul sectorului tratament 
să se realizeze lunar o economie de aproa
pe 100.000 lei.

Oțelarii noștri

Ca să vi-i prezentăm pe oțelarii noș
tri, ar trebui să scriem mulțe pa
gini. Intrucît spațiul nu ne per

mite, ne vom rezuma de această dată să 
vă informăm doar despre cîteva fapte ale 
lor, mai bine zis despre preocuparea oțela- 
rilor de g-și realiza angajamentul ce și l-au 
luat Ia această privință multe lucruri de 

seamă au fost împlinite în sectorul oțelă
rie. Muncitorii care lucrează la mașinile 
pneumatice din secția de formare, bunăoară, 
au redus cu 5 kg. maselata la fiecare ste
luță pentru tractorul K.D.P. Alți muncitori 
de la oțelărie au luat inițiativa de a sorta 
și folosi cărămizile bune care rezultă 
de la demolarea cuptoarelor. După experien
ța făcută în luna trecută, s-a ajuns la con
cluzia că dacă reparațiile la cuptoare se fac 
cu mai multă grijă perioada lor de funcțio
nare poate fi dublată.

Ar trebui să vorbim și despre alte iniția
tive ale oțelarilor care sînt hotărîți ca pînă 
la sfîrșitul anului să realizeze economii în 
valoare de 350.292 lei.

Și despre alte realizări
ale noastre

Uzina noastră freamătă ca un stup.
Graficele noi care au început să 
apară dovedesc că colectivul ei lu

crează cu precizie de ceasornic pentru a 
depăși angajamentul luat. Pentru aceasta 
se depune o atenție deosebită în vederea 
folosirii cu chibzuială a fiecărui material. 
La sectorul de forjă bunăoară, se folosesc 
astăzi capete care înainte erau trimise la 
retopit. Din aceste capete se fac diferite 
piese mici ceea ce aduce lunar cîte 4—5000 
lei economii. Tot aici s-a redus consumul de 
metail la unele repere.

Vorbe de laudă putem aduce și colectivu
lui de la turnătoria de fontă. Aici, prin 
înlocuirea nichelului la turnarea pistoane- 
lor, se realizează lunar o economie de aproa
pe 10.000 lei. Dar multe alte lucruri s-au 
făcut la turnătoria de fontă.

Despre multe alte succese am putea să 
vă scriem. Toate acestea dovedesc preocupa
rea colectivului nostru care este hotărit ca 
pînă la sfîrșitul anului să realizeze acu
mulări socialiste peste plan în valoare de 
13 milioane lei. Despre această preocupare 
vorbesc faptele, vorbesc și constructorii 
noștri care nu uită să adauge:

— 13 milioane e angajamentul. Noi lup
tăm pentru 15 milioane".

★
Acesta e proiectul de scrisoare a construc

torilor de tractoare din Orașul Stalin, pen
tru a fi trimisă prietenilor din Harkov.

Firește că în această scrisoare nu sînt 
înfățișate toate faptele de seamă care se 
petrec zi de zi în uzina de la poalele Tîm
pei. Timpul însă nu a trecut. In scrisorile 
care vor urma, constructorii din Orașul 
Stalin vor putea să consemneze și alte lu
cruri de seamă. Așteptăm și noi să citim 
scrisorile lor.

D. TARNAUCEANU
Corespondentul „Romtniei Ubete"- 

In regiunea Stalin

pen.ru
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Ștafeta internațională a păcii a fost predată tineretului maghiar

ORADEA (de la corespondentul nostru).— 
A trecut o săptămînă de cînd tinerii patriei 
noastre au preluat ștafeta internațională a 
păcii pe podul de pe Dunăre, de la tinerii 
bulgari. De atunci, purtătorii ștafetei au 
străbătut pe jos, pe biciclete, pe motocicle
te și călări, sute și sute de km. lăsînd în 
urmă orașele și satele însorite, îndreptîndu- 
se spre orașul Festivalului, Varșovia.

10 iulie. Din Oradea se dă plecarea ulti
mei etape a ștafetei pe teritoriul tării noas
tre. Ne aflăm pe șoseaua Oradea-Budapesta. 
Bariera de la hotarul tării se dă înlături 
și odată cu aceasta, grupul de tineri spor
tivi romîni pășește pe pămîntu.1 poporului 
frate maghiar. Cu fețele senine, scăldate cu 
dărnicie de razele soarelui de iulie, tinerii

R. P. Romînă — R. P. Ungară (tir) 14-4

Duminică a luat sfîrșit la poligonul Tunari 
întîinirea internațională de tir dintre echi
pele reprezentative ale R.P.R. și R- P. Un
gare. Lupta din ultima zi a fost deosebit de 
dîrză, ducînd la înregistrarea a două noi 
prețioase recorduri republicane, realizate de 
campionul olimpic Iosif Sîrbu. Trăgătorul 
nostru a cîștigat cu o înaltă măiestrie pro
ba de armă calibru mare, realizînd 1101 punc
te (nou record R.P.R.). Tot el a ocupat lo
cul întîi și la pozițiile culcat — 386 punc
te (nou record R.P.R.) și în genunchi —376 
puncte. La poziția în picioare, victoria a re
venit lui C. Antonescu cu 348 puncte. La a- 
ceastă probă sportivii noștri au arătat o su

Reprezentativa de natație a R. P. R. învingătoare în întîinirea 
cu R. P. Bulgaria

Și în Cea de a doua zi a întîlnirii de na
tație cu reprezentativa R.P. Bulgaria, re
prezentativa R.P. Romine și-a dovedit supe
rioritatea, cîștigînd toate întîlnirile. Noi re
corduri au fost înregistrate și în această zi. 
Pe primul plan se situează recordul realizat 
de maestra sportului din R.P.R. Sanda Pla
ton. la 400 m. liber femei cu timpul de 
5:45,4. In aceeași cursă, ocupînd locul doi 
cu timpul de 6:14,4, M. Wittgenstein a rea
lizat un nou record R.P.R. de junioare cat. I 
și a Il-a. Și reprezentanta R.P. Bulgaria, 
Dekova, a realizat în această cursă un nou 
record al R.P. Bulgaria, cu timpul de 6:21,4.

In cursa de 100 m. spate femei, Maria 
Both a realizat timpul de 1:24,2 ceea ce ega
lează recordul R.P.R. ia senioare și consti
tuie un nou record R.P.R. de junioare cat. 
I și a Il-a. Acest record n-a ținut nici o oră, 
deoarece M. Both mergînd excelent în ca
drul ștafetei 4x100 m. mixt femei, a realizat 
un nou record cu 1:22,2. Cu timpul de 
20:03,6, Carol Meder a realizat un nou re
cord al R.P.R. pe distanța de 1.500 m. liber 
bărbați. Ultimul record R.P.R. din cadrul a- 
cestei. întîlniri a fost realizat de ștafeta

Turneul internațional de tenis de masă de la Moscova
MOSCOVA 11 (Agerpres). — Turneul in

ternațional de tenis de masă ce se desfășoa
ră la Moscova cu participarea jucătorilor de 
frunte din U.R.S.S. și R. P. Romînă este 
urmărit cu mare interes de amatorii sovie
tici de sport. încă din prima zi a întrecerilor, 
jucătorii romîni au demonstrat o înaltă cla
să de joc. O frumoasă luptă sportivă a pri
lejuit întîinirea dintre A. Akopian (U.R.S.S.) 
și M. Popescu (R.P.R.). Victoria a revenit 
lui Popescu cu 2-1 (20-22; 21-12; 21-18). In 
celelalte jocuri din turneul masculin s-au 
înregistrat următoarele rezultate: Popescu 
(R.P.R.) - Griinberg (U.R.S.S.) 2-0, Gan-
tner—Meeks 2—0, Pesch—Dușkesas 2—0, 
Popescu — Pașkiavicius 2-0, Harastoszi — 
Jerebenkov 2-0, Gantner — Griinberg 2'0,

Condițiile de admitere în școlile profesionale și tehnice
In anul școlar 1955/1956 vor funcționa ur

mătoarele școli de învățămînt profesional și 
tehnic: școli profesionale de ucenici, școli 
tehnice (pentru muncitori calificați și per
sonal tehnic) și școli tehnice de maiștri. Ad
miterea în școlile profesionale de ucenici se 
face pe bază de examen. Se pot înscrie la 
examenele de admitere ce vor avea loc la 
școlile profesionale de ucenici, absolvenții 
școlilor de 7 ani, în vîrstă de 14-16 ani îm
pliniți la 1 septembrie a.c.

înscrierile Ia examenul de admitere se fac 
între 10 iulie—10 august a.c. la sediul fie
cărei școli sau al centrelor școlare stabilite 
de ministerul, instituția sau organizația de 
care depind. Examenul de admitere în șco
lile profesionale de ucenici se ține între 15- 
25 august a.c. Subiectele probelor scrise și 
orale se vor stabili din materiile prevăzute 
în programele școlare ale claselor V—VII.

In școlile tehnice cu o durată de școlari
zare de 1-2 ani, care pregătesc muncitori 
calificați precum și în cele care pregătesc 
personal tehnic (normator, topograf, desena
tor tehnic, etc.) se primesc absolvenți ai șco
lilor medii de 10 ani. în vîrstă de 17—25 
ani. Primirea elevilor în aceste școli se face 
fără examen de admitere, în urma unei vi
zite medicale, în li,mita sarcinilor de școla
rizare și în ordinea mediilor obținute la exa
menul de maturitate.

înscrierile în școlile tehnice se fac între 
15 august—15 septembrie a.c., la sediul fie
cărei școli în baza unei cereri, însoțită de 
actele necesare.

La școlile tehnice de marină și de aviație 
înscrierile se fac între 15 iulie—15 septem
brie a.c.

noștri se îndreaptă spre locul de întîlnire 
cu tinerii maghiari, Bihar Keresztes.

In jurul orei 10 la Bihar Keresztes a avut 
loc festivitatea predării ștafetei.

Tov. Gh. Pop, membru al C.C. al U.T.M. 
a rostit o scurtă ouvîntare în care au fost 
oglindite succesele obținute de tinerii din 
R.P.R. în cinstea Festivalului precum și 
lupta neobosită pe care o desfășoară tine
retul din patria noastră pentru marea oauză 
a păcii. In cuvîntul de răspuns, tov. Adal
bert Kelen, membru al Comitetului Central 
al Uniunii Tineretului Muncitor din R. P. 
Ungară a salutat purtătorii ștafetei interna
ționale.

De la Bihar Keresztes ștafeta internațio
nală a păcii se îndreaptă către orașul De
brețin.

perioritate evidentă și au obținut victoria cu 
5423—5363 puncte.

In schimb oaspeții s-au dovedit mai buni 
la proba de pistol calibru mare, cîștigînd a- 
tît la individual prin Gyongyoru — 562 
puncte, cît și pe echipe 2208—2034.

întîinirea s-a terminat astfel cu un suc
ces strălucit al reprezentanților R.P.R. care 
au obținut 14 victorii pe echipe față de 4 
victorii realizate de reprezentativa R. P. Un
gare. In acest concurs trăgătorii romîni au 
demonstrat din plin marele progres pe care 
l-au făcut în ultimii ani, doborînd 14 re
corduri ale R.P.R. la seniori și 2 recorduri 
de juniori. • (Agerpres).

4x100 mixt femei cu timpul de 5:36,0. In 
ștafeta de 4x100 m. bărbați echipa R.P. Bul
garia clasată pe locul II a realizat un nou 
record cu timpul de 4:59,1.

Cîștigătorii celorlalte probe de duminică 
sînt: H. Bock (100 m. liber bărbați) ; E. 
Orosz (100 m. fluture femei) ; A. Popescu 
(100 m. fluture bărbați).

După desfășurarea probelor din ambele 
zile, înotătorii romîni au realizat 68 puncte 
față de 28 realizate de cei bulgari. înotă
toarele noastre au ieșit de asemenea învin
gătoare, realizînd 57 puncte față de cele 28 
ale înotătoarelor bulgare.

La sărituri de la turn, după desfășurarea 
ambelor probe (cu coeficient impus și liber) 
primul loc l-a ocupat reprezentantul nostru 
Herbert Wittenberger cu 156,49 puncte.

In meciul de polo, echipa R.P. Romîne, 
folosind mai bine c.a în prima,zi superiori
tatea sa în viteză și avînd* măi multă pre
cizie la poartă, a cîștigat cu categoricul 
scor de 10—1 (4—0). Din echipa noăstră 
s-au evidențiat în mod deosebit Hospodar și 
Zahan.

STAN VLAD

Harastoszi, — Griinberg 2-0, Gantner — 
Dușkesas 2-1. întîinirea dintre cam
pionii R.P.R. și U.R.S.S. T. Reiter și A. 
Frants a luat sfîrșit cu rezultatul de 2-0 
(21-15; 21-9) în favoarea sportivului romîn.

In turneul feminin s-au înregistrat urmă
toarele rezultate: Rozeanu — Usato ^-O, 
Szasz—Lestal 2-0, Strugaru—Arakelian 2-0, 
Rozeanu—Balașene, 2—0, Szasz—Ușakova 
2—0, Rozeanu—Strugaru 2—0.

După cinci ture, în grupa masculină con
duce P. Pesch. cu 5 puncte din 5 posibile; 
In turneul feminin, după 6 ture conduce A. 
Rozeanu cu 6 puncte din 6 jocuri.

La 11 iulie sportivii au avut zi de odihnă. 
Jucătorii romîni au vizitat cu acest prilej 
monumentele Moscovei.

Pentru meseriile sau specialitățile care cer 
însușiri deosebite (artă decorativă, topogra- 
fi, desenatori, etc), candidații vor da o pro
bă de verificare a aptitudinilor în conformi
tate cu specificul de muncă respectiv și vor 
fi admiși pe baza rezultatelor obținute.

Pentru cerințele de cadre de specialitate 
a unor ramuri de activitate economică și so- 
cial-culturală, ministerele, instituțiile și or
ganizațiile centrale (Ministerul Culturii, Mi
nisterul Sănătății, Ministerul Căilor Ferate, 
etc.), organizează școli speciale cu o durată 
de școlarizare de 2-4 ani, în care vor fi pri
miți absolvenți ai școlilor de 7 ani în vîrstă 
de 14—16 ani, pe bază de examen de admi
tere. Examenul se ține între 15—25 august, 
iar înscrierile se fac între 10 iulie—10 au
gust, la sediul fiecărei școli sau pe centre.

Ministerul Culturii organizează școli spe
ciale de artă în care se primesc elevi înce- 
pînd de la vîrstă de 7 ani, pe baza unei ce
reri din partea părinților sau susținătorilor 
legali. Admiterea în aceste școli se face pe 
baza vizitei medicale și a unei probe de ve
rificare a aptitudinilor. Vizita medicală și 
probele de verificare a aptitudinilor se vor 
face în perioada 15—25 august a.c. înscrie
rile celor admiși la școlile speciale de artă 
se fac pînă la 1 septembrie a.c.

Recrutarea elevilor pentru școlile tehnice 
de maiștri se face în primul rînd din marile 
întreprinderi cu nivel tehnic ridicat, dintre 
muncitorii cei mai calificați, absolvenți ai 
școlilor profesionale, absolvenți ai gimna- 
ziilor industriale și absolvenți ai școlilor de 
arte și meserii cu practică în meserie de cel 
puțin 2-3 ani (doi ani pentru sectoarele : a- 
gricol, construcții, minier și trei ani pentru

R. P. Romînă—R. P. Bulgaria 
(juniori) la atletism

SOFIA. — Pe stadionul „Vasi’l Levski" 
din Sofia a început duminică dimineața în
tîinirea'de atletism dintre reprezentativele 
de juniori ale R.P. Bulgaria și R.P.R. In 
prima zi tinerii atleți romîni au avut o com
portare foarte bună, cîștigînd 10 din cele 15 
probe disputate. Ei au stabilit trei noi re
corduri de juniori ale țării noastre și au 
egalat un altul. Astfel, în proba de 110 m. 
garduri Ion Tudose a obținut rezultatul de 
15’7/10, la 400 m. plat, Karandi a acope
rit distanța în 50”3/10, .iar la prăjină, Meto. 
die Trandafilov a trecut ștacheta înălțată 
la 3,80 m. Echipa masculină, de ștafetă 
4x100 ni. a RtPJR»,-’ mariînd tiltipul' de 43” 
6/10 a egalat recordul de juniori al țării.

In' cea de a doua zi sportivii romîni au 
avut din nou o comportare foarte bună, cîș
tigînd majoritatea probelor disputate. Un 
valoros record al R.P.R. a stabilit maestra 
sportului Iolanda Balaș, care în proba de 
săritură în înălțime a trecut ștacheta înăl
țată la 1,66 m.

După două zile de întreceri, întîinirea 
dintre echipele de juniori ale R.P.R. și R.P. 
Bulgaria s-a terminat prin victoria tinerilor 
atleți romîni cu rezultatul de 11693 puncte 
la băieți și 75-35 puncte la fete. Scor gene
ral: 191-128 puncte în favoarea echipei
R.P.R.

R. P. R. pe locul II, în concursul 
de canotaj academic de la Bled
BELGRAD. — Pe lacul Bled din Slovenia 

s-a desfășurat sîmbătă și duminică cea de 
a 6-a regată internațională a R.P.F. Iugo
slavia cu participarea celor mai buni maeș
tri ai canotajului academic din U.R.S.S., 
Austria, Italia, R.P.R., Olanda, R.P. Polonă, 
Germania occidentală și Iugoslavia. Sporti
vii care au reprezentat țara: noastră au con
curat cu succes la această cbmpetiție, ocu
pînd locul doi în clasamentul pe țări după 
echipa U.R.S.S.

Danemarca — R. P. R. la haltere
Duminică seara, în sala Dinamo s-a des

fășurat întîinirea internațională de haltere 
dintre echipele selecționate ale Danemarcei 
și R.P. Romîne. Echipa oaspete a avut o 
comportare bună, reușind să termine învin
gătoare cu rezultatul de 4-3, după o luptă 
foarte echilibrată. (Agerpres)

Selecționata București a învins la scor 
Admira-Viena la handbal feminin
In deschidere la jocul Flamura Roșie- 

Arad—Dinamo Orașul Stalin s.a întîinit 
selecționata feminină de handbal a orașului 
București cu Admira-Viena, una din frunta
șele handbalului feminin austriac.

întîinirea a luat sfîrșit cu scorul de 8—1 
pentru selecționata București.

Informații „Pronosport"
La trierea celor 529.118 buletine depuse la 

concursul PRONOSPORT Nr. 27, etapa din 
10 iulie 1955, s-au stabilit următoarele re
zultate : 8 buletine cu 12 rezultate exacte;
147 buletine cu 11 rezultate exacte; 1426 
buletine cu 10 rezultate exacte.

★
Meciul 2 București-Admira (handbal fe

minin), din concursul de duminică 17 iulie 
se anulează, deoarece echipa vieneză va juca 
duminică cu reprezentativa asociației Pro
gresul. In locul acestui meci, va conta pri
mul meci de rezervă.

Știri

« In cel de al treilea joc disputat în țara 
noastră, echipa de baschet a studenților Uni
versității din Oxford (Anglia) a fost între
cută cu 95—51 de Selecționata Știința.

• La Timișoara, echipa locală de fotbal 
Locomotiva a dispus de echipa poloneză 
Stal Sosnoviec cu 2—1 (1—0).

• „Cupa de va*a“ -disputată între echi
pele de fotbal Flamura Roșie (Arad) și Di
namo (Orașul Stalin) a fust cîștigată de 
prima cu scorul de 2—0 (0—0).

• In cadrul competiției de fotbal „Cupa 
Europei Centrale" s-au mai înregistrat ur
mătoarele rezultate: U.D.Â. (Praga)-F. C. 
Bologna 3—0 (2—0); Slovan (Bratislava)- 
Vojvodina 3—0 (1—0).

In urma tragerii la sorți, semifinalele se 
I vor disputa perechi, între echipele ceho
slovace pe de o parte și echipele maghiare 
pe de altă parte. In finală, o echipă 
maghiară va îutîlni o echipă cehoslovacă.

Luni a avut loc la Moscova, pe stadio
nul central Dinamo, întîinirea internațională 
de fotbal dintre echipa „Spartak" Moscova 
și campioana Italiei, F. C. Milano. Jucătorii 
de la Spartak au obținut o victorie, catego
rică cu scorul de 3—0 (2—0).

• La Minsk, echipa locală Spartak a în
trecut echipa elvețiană de fotbal „F. C. Lau
sanne" cu scorul de 2—0.

celelalte sectoare de activitate), fără a fi 
depășit vîrstă de 35 ani și care au dovedit 
în activitatea lor că posedă calități de buni 
organizatori pentru a deveni cadre de con
ducere în producție (maiștri).

Admiterea în școală' se face pe baza reco
mandării întreprinderii sau instituției de 
unde provin elevii, după trecerea examenhlui 
de admitere, în ordinea rezultatelor obținute 
la examen și în limita locurilor disponibile

Absolvenții școlilor profesionale de ucenici 
care au obținut nota 5 la instruirea practică 
și la toate obiectele de pregătire teoretică, 
atît ia finele fiecărui an de școlarizare cît și 
la examenul de absolvire, vor fi primiți în 
primele locuri în școlile tehnice de maiștri, 
fără examen de admitere, numai după sta 
giul legal de minimum 2—3 ani în meserie 
tnșcrierile la examenul de admitere în șco
lile tehnice de maiștri se fac între 20 iulie-20 
august 1955, la sediul fiecărei școli sau la 
centrele fixate de ministerul, instituția sau 
organizația centrală tutelară. Examenul de 
admitere se ține între 25—31 august a.c.

La școlile tehnice de maiștri, unde voi 
funcționa cursuri serale sau cursuri fără 
frecvență, examenul de admitere se va ține 
în aceleași condiții ca pentru cursurile de 
zi. La cursurile serale și fără frecvență se 
pot înscrie numai candidații care ocupă în 
prezent funcția de maistru în producție și 
care nu au studiile și pregătirea practică 
corespunzătoare.

înscrierile la examenul de admitere în 
școlile de maiștri, pentru cursurile serale și 
cursurile fără frecvență se fac între 1—10 
septembrie a.c.. Examenul de admțtere .se ține 
între 10—20 septembrie 1955.

Adunarea Mondială a Păcii
Multe adunări inter

naționale, cu diferite 
obiective, se vor fi ți
nut în. orașul Helsinki, 
capitala' statului finlandez. O adunare însă, 
de însemnătatea și de felul celeia care a a- 
vut loc în ultima decadă a lunii iunie a.c., 
nu cred să se fi ținut vreodată în acest o- 
raș și poate nici în vreun alt oraș din 
lume. Căci la Adunarea Mondială a Păcii, 
care s-a ținut în sala Messuhali din Helsinki 
între 22-29 iunie — și la care am avut feri
cirea să particip și eu — au luat parte, ca 
delegați, invitați sau observatori, oameni din 
toate cele patru zări ale pămîntului, din 
toate’ rasele neamului omenesc.-

Au luat parte la dezbaterile acestei adu
nări slujitori ai cultelor din toate religiile 
pămîntului, creștini (ortodoxi, catolici, pro
testanți, de diferite confesiuni), budiști, ma
homedani, mozaici ; au luat parte oameni de 
diferite Convingeri filozofice sau politice (li
berali. democrați creștini, socialiști, comu
niști, etc.) oameni de diferite. categorii soci
ale (savanți, profesori, avocați, țărani, scrii
tori, muncitori, cineaști, pictori, medici, etc.) 
Prezidiul Adunării a primit o scrisoare de a- 
deziune și de îndemn pentru acțiunea apără
rii păcii chiar din partea unei, regine.

La tribuna Adunării Mondiale sau.în sînul 
comisiilor, fiecare participant și-a expus li
ber și nestingherit . tot ce a gîndit el și cei 
în numele cărora el vorbea cu privire la di
feritele probleme care au fost puse în discu
ție. Trebuie, cred, un talent deosebit cuiva 
ca să arate întru totul însemnătatea sub 
toate aspectele ,a acestei mari Adunări Mon
diale. Trimișii popoarelor, care s-au întîinit 
la această istorică Adunare, cu toată diver
sitatea opiniilor lor, au ajuns totuși în dis
cuții destul de înalte să cristalizeze în docu
mentele adoptate și în Apelul ce s-a votat 
nominal de fiecare participant, dorința lor 
comună și anume că speranța popoarelor de 
a fi salvată pacea poate fi împlinită.

Este cunoscut, că în urma' intensificării răz
boiului rece de către cercurile agresive din 
unele țări din Occident, cum și în urma cre
ării pactelor și blocurilor militare de către a- 
ceste cercuri, primejdia unui nou măcel mon
dial — cu perspective mult mai înfiorătoare 
ca în trecut — s-a agravat. Adunarea Mon
dială a Păcii, care a reunit pe reprezentan
ții a 68 de țări, a creat certitudinea .că, cu 
toate divergențele profunde și diversitatea 
opiniilor, un acord asupra unor probleme

Preot Alexandru lonescu

Tîrgul de mostre de la Zagreb
După cum anunță agenția „Taniug", la 

tîrgul de mostre care va avea loc în acest 
an la Zagreb între 2—13 septembrie, vor 
participa cîteva sute de firme din Iugosla
via și din alte 21 de state — cel mai mare 
număr de țări străine reprezentate vreodată 
la acest tîrg.

Expoziția produselor firmelor străine va 
ocupa un spațiu de aproximativ 15.000 m.p., 
un spațiu egal fiind alocat produselor firme
lor iugoslave. Dintre țările străine standu
rile cele mai mari vor aparține U.R.S.S., Ma
rii Britanii, Cehoslovaciei, Italiei, Austriei și 
Republicii Federale Germane. Vor expune de

Declarațiile unui oaspete indian despre țara noastră
P. Ramamurti, vicepreședinte al Congre

sului sindicatelor din întreaga Indie, direc
torul ziarului „New Age", care a participat 
la ședința de la București a Comitetului ad
ministrativ al Uniunii internaționale a sin
dicatelor muncitorilor din industria textilă și 
îmbrăcăminte, a făcut o declarație unui re
dactor al Agenției Romîne de Presă „AGER
PRES".

„Cele zece zile pe care le-am petrecut în 
Romînia sînt zile de neuitat. Oriunde am 
fost, pe malurile lacurilor din București, pe 
litoralul mării, în parcurile orașelor, pe stră
zile Capitalei, la fabrica, de confecții „Gh. 
Gheorghiu-Dej" sau la uzinele de tractoare 
„Ernst Thălmann”, pe Valea Prahovei sau la 
Constanța, am văzut o viață nouă. Mulțimea 
de oameni ai muncii, plini de bucuria vieții, 
a fost imaginea care m-a impresionat cei 
mai mult.

Care este secretul acestei bucurii? Este

O prietenie in slujba păcii
Prietenia șl colaborarea strînsă care 

există între marele popor chinez și poporul 
vietnamez, în lupta pentru apărarea dreptu
rilor lor legitime și pentru consolidarea 
păcii in Asia, și-au spus din nou cuvîntul. In 
urma vizitei întreprinse în R. P. Chineză de 
către delegația guvernamentală a R. D. 
Vietnam, condusă de președintele Ho Și 
Min, la Pekin a fost dat publicității un co
municat comun al celor două guverne, co
municat semnat la 7 iulie 1955. Prin proble
mele pe care le ridică cît și prin străduința 
părților semnatare de a găsi cele mai po
trivite căi în vederea rezolvării acestor pro
bleme, documentul semnat acum cîteva zile 
constituie o importantă contribuție la întă
rirea colaborării chino-vietnameze și la sta
bilirea unei păci trainice în Asia de sud- 
est.

Așa cum arată comunicatul, in cadrul 
tratativelor, cele două părți au examinat 
probleme de interes comun precum și pro
bleme avînd o serioasă importanță în ac
tuala situație internațională. Ocupîndu-se în 
primul rînd de situația existentă în Indo
china, reprezentanții R. P. Chineze și R. D. 
Vietnam au constatat cu satisfacție că o 
serie de probleme stabilite de conferința de 
la Geneva au fost rezolvate și că la acea
sta o importantă contribuție a adus-o 
comisia internațională de control și supra
veghere pentru Indochina, alcătuită din re
prezentanți ai Indiei, Poloniei și Canadei. 
Dacă acest aspect al situației din Indo
china nu poate decît să bucure pe toți acei 
care luptă pentru victoria cauzei păcii, în- 
suflîndu-le încrederea că problema indo- 
chineză își va găsi la rîndul ei rezolvarea, 
nu același lucru se poate spune despre felul 
cum sînt aduse la îndeplinire o serie de 
alte prevederi ale acordurilor de la Geneva, 
ca urmare a diferitelor piedici puse în 
calea aplicării lor de către cercurile agre
sive din S.U.A. De aceea, comunicatul 
chino-vietnamez atrage în mod deosebit a- 
tenția asupra pericolului pe care amestecul 
american îi reprezintă pentru rezolvarea pro
blemei indochineze cît și pentru securitatea 
țărilor Asiei, trecînd în revistă principalele 
acțiuni întreprinse de S.U.A. în ultima 
vreme.

Deși acordurile de armistițiu cu Vietna
mul, Laosul și Cambodgia interzic aducerea 
în aceste țări a personalului militar supli
mentar și armamentelor, precum și crearea 
unor noi baze militare și aderarea lor la 
alianțe militare, S.U.A. au adoptat o pozi
ție cu totul contrară. După conferința ae la 

importante poate fi 
realizat și numeroase 
probleme pot fi rezol
vate astăzi prin trata

tive. Pe drept cuvînt, a spus prof. Joliot Curie, 
că pentru salvarea păcii este necesar ca toa
te forțele care activează în favoarea .păcii, 
din sectoare diferite și păstrindu-și particu
laritățile lor să-și unească voințele în jurul 
unor obiective comune,, capabile să servească 
mai eficace cauza destinderii internaționale. 
Adunarea Mondială a Păcii care s-a ținut la 
Helsinki a corespuns acestor necesități și a 
dat un răspuns afirmativ tuturor conștiințe
lor cinstite din lume, dornice de o pace trai
nică între popoare.

Oamenii păcii de pretutindeni cunosc pe te
meiul unei bogate experiențe de pînă acum, 
că trebuie să-și sporească eforturile lor în 
susținerea cauzei apărării păcii față de cei 
care uneltesc din umbră la o nouă vărsare 
de sînge.

Cînd am pus semnătura pe Apelul adresat 
lumii de căire Adunarea Mondială a Păcii, 
am simțit fiorul răspunderii față de cei care 
ne-au trimis la această Adunare și gîndul 
mi-a zburat către cetățenii patriei mele care 
au simțit din plin ororile celor două răz
boaie mondiale provocate de militarismul 
german.

Ca preot al bisericii ortodoxe, al cărei în
temeietor Mîntuitorul Isus Christos „Domnul 
păcii" ne-a poruncit „pace să aveți între 
voi" (Mc 1X-50) și ca cetățean al patriei 
mele am semnat Apelul cu însuflețire, cu în
crederea că Hotărîrile și Apelul Adunării de 
la Helsinki vor contribui din plin la stabi
lirea și lărgirea legăturilor între oameni, la 
făurirea unei păci trainice pe părnînt. Sînt 
încredințat că pentru slujitorii cultelor din 
țara noastră, ca și pentru orice om de bună 
credință Hotărîrile Adunării Mondiale de 
la' Helsinki au constituit un puternic’imbold 
în acțiunea pentru susținerea cauzei apără
rii păcii.

Slujitorii cultelor, alături de toți ceilalți ce
tățeni ai patriei noastre, sînt încredințați că 
de îndată ce există o voință de a împiedica 
războiul — și la Helsinki s-a făcut dovada 
că popoarele lumii vor să împiedice războiul 
— cu siguranță că vor putea fi găsite și 
mijloacele și căile cele mai drepte pentru 
realizarea supremului bun „Pace pe pămint 
și între oameni bună învoire**.

asemenea S.U.A., Republica Populară Un
gară, Republica Populară Romînă, Belgia, 
Republica Populară Polonă, Olanda, Elveția, 
Suedia, Israel, Grecia, Japonia, Franța, Re
publica Democrată Germană, Danemarca și 
Lichtenstein.

Firmele străine vor expune în special ma
șini, utilaj industrial și minier, mijloace de 
transport, instrumente și aparate de preci
zie, în timp ce firmele mgbslave vor expune 
în primul rînd produse ale construcției de 
mașini, instrumente electrice și aparate de 
radio, țesături, cherestea, produse alimenta
re și chimice.

bucuria creației. Oamenii muncii din Romî
nia au acum o țară care le aparține, fabri
cile lor, ogoarele, munții și tot ceea ce fău
resc din aceste bogății prin munca lor.

Ei au statul lor propriu:care socotește pe 
om ca fiind cel mai prețib's capital. M-am 
convins de aceasta' în par.curi, în sanatorii, 
în case de odihnă și stațiuni climaterice, 
unde am văzut mii de muncitori, tineri și 
copii, bucurîndu-se de viață.

Sînt sigur că unitatea de monolit a po
porului romîn se va întări din ce în ce mai 
mult, că poporul romîn va contribui cu și 
mai multe succese la lupta popoarelor pen
tru apărarea păcii.

Această luptă leagă strîns popoarele ro
mîn și indian. întărirea unității dintre po
poarele noastre este o sarcină de onoare, 
deoarece aceasta este în interesul ambelor 
popoare, ca și în interesul iubitorilor de 
pace din întreaga lume".

Geneva, S.U.A. au creat o alianță militară a 
Asiei de sud-est și au inclus Vietnamul de 
sud, Cambodgia și Laosul în regiunea asu
pra căreia se extinde această alianță.

Statele Unite nu doresc unificarea Vietna
mului și în consecință își intensifică ameste
cul in Vietnamul de sud, sprijinind guvernul 
lui Ngo Dinh Diem. Pe linia sabotării acor
durilor de ia Geneva se situiază și încercă
rile S.U.A. de a zădărnici alegerile din Viet
nam. După cum se știe, potrivit acestor a- 
corduri, în Vietnam urmează să se țină ale
geri în iulie 1956, iar la 20 iulie anul 
curent trebuie să înceapă tratativele în legă
tură cu această problemă între reprezentanții 
Vietnamului de nord și de sud. In timp ce 
guvernul R. D. Vietnam a declarat că este 
gata să înceapă tratativele, conducătorii 
Vietnamului de sud vor să le torpileze. Refe- 
rindu-se la aceste alegeri Vu Van Mau, mi
nistrul de Externe al Vietnamului de sud, a 
declarat la 6 iunie că Vietnamul de sud „nu 
se consideră legat de acordurile de la Gene
va". De altfel, acesta este tocmai pretextul 
sub care S.U.A. încearcă să zădărnicească 
începerea tratativelor.

Printre măsurile cercurilor imperialiste 
americane, care amenință stabilirea păcii în 
Indochina, se numără și semnarea așa nu
mitului „tratat de ajutor** militar, semnat 
între S.U.A. și Cambodgia. De asemenea, ele 
intenționează să semneze un tratat militar 
cu Laosul. Asemenea tratate amenință neu
tralitatea Laosului și Cambodgiei și primej- 
duiesc pacea în Indochina.

Ca o dovadă a faptului că S.U.A. nu au 
de gînd să se dea înlături chiar de la să- 
vîrșirea unor provocări armate, este confe
rința de la Bangkok a consilierilor militari ai 
S.E.A.T.O., încheiată la 8 iulie. Unul din 

I scopurile principale ale conferinței l-a con
stituit intensificarea pregătirilor militare ale 
țărilor S.E.A.T.O., îndreptată mai ales îm
potriva aplicării acordurilor de la Geneva cu 
privire la Vietnam, Laos și Cambodgia.

Toate aceste uneltiri, puse la cale de 
S.U.A., sînt împotriva intereselor popoarelor 
din Indochina și de aceea, după cum se 
arată în comunicatul guvernelor R. P. Chi
neze și R. D. Vietnam, ele trebuie să înce
teze. Respectarea întocmai a acordurilor de 
la Geneva trebuie să ducă la ținerea alege
rilor în Vietnam și la rezolvarea celorlalte 
probleme în Indochina. Aceasta este dorința 
arzătoare a popoarelor Indochinei, precum și 
a tuturor forțelor iubitoare de pace din în
treaga lume.

Tinerii lumii se pregătesc 
pentru Festivalul de la Varșovia

VARȘOVIA (Agerpres). Biroul de presă 
de pe lîngă Comitetul de pregătire al celui 
de al V-lea Festival al Tineretului și Stu
denților relatează despre pregătirile intense 
ale tinerilor din întreaga lume în vederea 
Festivalului de la Varșovia.

FRANȚA
I

Delegația de 1.500 de persoane a tine
retului francez la cel de aii V-lea Festival s, 
Mondial! de la Varșovia este gata să plece 
în Polonia. Delegațiile culturale și-au pre
gătit ou multă grijă programele pe care le 
vor prezenta. ...

ANGLIA

In Marea Britanie pregătirile în vederea 
Festivalului de la Varșovia aiu fost aproape 
terminate. Delegația came va pleca la Var
șovia cuprinde peste 1.000 de reprezen
tanți ai tineretului, sindicatelor și aii orga” 
nizaițiilor politice și sociale din Anglia.

I > 
GERMANIA OCCIDENTALĂ

/
Tinerii din numeroase localități au adresat 

mesaje de salut Comitetului de pregătiră 
aii Festivalului de la Varșovia. Un grup 
de 450 de tineri din localitatea Bretton (Ba
den) își exprimă în mesajul său speranța 
că cel de al V-lea Festival al Tineretului și 
Studenților va constitui „o contribuție im
portantă la destinderea încordării în relai 
țiile internaționale, la cunoașterea și înțe
legerea reciprocă între tinerii din lumea în
treagă".

1 r-t 
FINLANDA

I ”
In Finlanda au fost aleși pînă acum 1.800 

de delegați la Festivalul de la Varșovia. 
Printre delegații la Festival se află și un "*'! 
grup de 20 dintre cei mai buni sportivi fin
landezi. o

ARGENTINA

In ciuda numeroaselor greutăți și repre- 
siuni întreprinse de autorități și datorită 
activității ilegale a tineretului din Argentina 
care dorește din toată inima să participe la 
marea adunare a tineretului mondial de la 
Varșovia^ aproximativ 100 de delegați ar
gentinieni vor participa totuși la Festivalul - 
de la Varșovia.

( 
INDONEZIA

I
Tineretul indonezian se pregătește intens 

în vederea Festivalului Mondial al Tineretu- 
Iui și Studenților de la Varșovia. Ziarele 
relatează că tineretul indonezian va trimite , 
la Varșovia o delegație formată din 65 de 
persoane. Din delegație fac parte repre
zentanți ai tuturor organizațiilor de ti
neret, precum și o echipă selecționată de 
fotbal.

Primul ministru al Norvegiei 
a vizitat mina sovietică 

din Barensburg
BARENSBURG 10 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 9 iulie, primul ministru al 
Norvegiei, Gerhardsen, cu soția, ministrul 
Industriei și Navigației al Norvegiei, Sja- 
astad,. cu soția, guvernatorul insulei Spitz
bergen, Bolstad, împreună cu soția și per
soanele care îi însoțesc, au vizitat mina so
vietică din Barensburg.

Consulul sovietic în Spitzbergen, Șeiko, a 
oferit o recepție în cinstea primului ministru 
al Norvegiei și a persoanelor care îl înso
țesc.

Primul ministru Gerhardsen și consulul 
U.R.S.S. în Spitzbergen, Șeiko, au rostit 
cuvîntări.

Recepția s-a desfășurat într-o atmosferă 
prietenească și cordială. Primul ministru 
Gerhardsen a mulțumit cu căldură pentru 
atenția ce i s-a acordat în timpul vizitării 
minei sovietice din Barensburg.

f»

A
Comunicatul comun accentuiază în mod 

deosebit asupra faptului că principala răs- "ri 
pundere pentru aplicarea acestor acorduri 
revine țărilor participante la conferința de 
la Geneva. Totodată în cuprinsul său se a- 
rată că reprezentanții celor două popoare 
sprijină chemarea adresată în declarația so- 
vieto-iniiiană din 22 iunie 1955 ca toate gu
vernele de care depinde îndeplinirea preve
derilor acordurilor, să facă tot posibilul pen
tru îndeplinirea obligațiilor lor, pentru ca 
scopul acordurilor să fie realizat pe deplin.

Comunicatul chino-vietnamez exprimă a- 
deziunea celor două popoare la toate acțiu
nile întreprinse de țările iubitoare de pace în 
scopul destinderii internaționale șl al înlă
turării primejdiei unui nou război.

Condamnînd așa zisa „politică de pe po
ziții de forță**, guvernele R. P. Chineze și 
R. D. Vietnam se pronunță pentru o politică 
de înțelegere și colaborare între popoare. Pe 
baza celor cinci principii ale coexistenței 
pașnice ele au declarat că doresc să stabi
lească relații normale și de prietenie cu 
toate țările și în special cu țările vecine.

Cu prilejul tratativelor purtate la Pekin 
s-a vădit intenția celor două guverne de a 
întări și mai mult prietenia care a legat 
vreme de veacuri popoarele țărilor lor. Pen
tru aceasta ele au hotărît să dezvolte cola
borarea chino-vietnameză în diferite domenii 
de activitate economic, cultural, etc. Ca o «. , 
dovadă a relațiilor de prietenie care s-au 
statornicit între țările lagărului păcii și so
cialismului, relații bazate pe egalitate în 
drepturi și sprijin reciproc, stă ajutorul pe 
care R. P. Chineză îl acordă poporului viet
namez. In comunicat se arată că guvernul 
R. P. Chineze a hotărît să pună la dispoziție 
în mod gratuit guvernului R. D. Vietnam, 
80 milioane yuani, acordîndu-i totodată aju
tor în proiectarea și construirea de uzine, 
căi ferate, șosele, poduri ș.a.m.d. Acest aju
tor frățesc va contribui în mare măsură la 
dezvoltarea economică a R. D. Vietnam.

Tratativele purtate de reprezentanții R. P. 
Chineze și R. D. Vietnam, au dovedit în
tregii lumi, dorința nestrămutată de pace a 
celor două țări, străduința lor de a contribui 
prin toate mijloacele la stabilirea unei păci 
trainice în Asia și în întreaga lume. Iată 
de ce forțele iubitoare de pace de pretutin
deni salută cu însuflețire comunicatul chino- — 
vietnamez, văzînd în el o importantă con
tribuție la cauza apărării păcii.

NICOLAE LUPU
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Delegația guvernamentală 
a R. D. Vietnam, 

în drum spre Moscova

NOVOSIBIRSK 10 (Agerpres). — TASS 
transmite : La 10 iulie a sosit la Novosi
birsk delegația guvernamentală a Republi
cii Democrate Vietnam în frunte cu preșe
dintele Republicii, Ho Și Min.

Delegația guvernamentală este însoțită de 
N. M. Pegov, secretarul Prezidiului Sovie
tului Suprem al U.R.S.S., K. A. Kocetkov, 
șef-adjunct al protoco ului din Ministerul A- 
facei i or Externe al U.R.S.S., precum și de 
Nguen Long Bang, ambasadorul Republicii 
Democrate Vietnam în U.R.S.S.

Aeroportul din Novosibirsk era pavoazat 
cu drapele de stat ale Republicii Democrate 
Vietnam și Uniunii Sovietice.

In numele oamenilor muncii din Novosi
birsk, oaspeții au fost salutați de V. I. Șe- 
vnin, președintele Comitetului Executiv al 
Sovietului orășenesc.

In cuvîntarea de răspuns, președinte'e 
Republicii Democrate Vietnam, Ho Și Min, 
a declarat:

Dragi tovarăși! Sîntem foarte bucuroși de 
a vizita orașul vostru — minunata capita
lă a Siberiei sovietice. Ingăduiti-mi să vă 
transmit cel mai fierbinte salut din partea 
poporului vietnamez și de a exprima sin
cera recunoștință pentru primirea caldă pe 
care ne-afi făcut-o.

Cuvîntarea lui Ho Și Min a fost sublinia
tă de aplauzele furtunoase ale asistentei.

Elevi din Novosibirsk au oferit lui Ho Și 
Min și membrilor delegației buchete de flori.

De la aeroport oaspeții s-au îndreptat spre 
oraș.

★
NOVOSIBIRSK 11 (Agerpres). — TASS 

transmite:
Reprezentanți, ai organizațiilor obștești și 

ai oamenilor muncii din Novosibirsk au ve
nit în dimineața zilei de 11 iulie pe aero
portul orașului pentru a-i conduce pe oas
peții care au plecat spre Sverdlovsk.

Pionierii au oferit oaspeților buchete de 
flori. Ho Și Min, a adresat pionierilor cuvin
tele: „Pionieri I Fiți gata 1“ Pionierii i-au 
răspuns „Gata oricînd 1“

Au răsunat apoi ovații furtunoase și acla
mațiile: „Trăiască prietenia dintre popoarele 
Uniunii Sovietice și Republicii Democrate 
Vietnam!“, „Drum bun, scumpe Ho Și Mini"

★
SVERDLOVSK 11 (Agerpres). — TASS 

transmite: In drum spre Moscova, delegația 
guvernamentală a Republicii Democrate Viet
nam în frunte cu președintele Ho Și Min a 
sosit la 11 iulie la Sverdlovsk venind de la 
Novosibirsk. Delegația este însoțită de N. M. 
Pegov, secretarul Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S., K. A. Kocetkov, șef-adjunct 
al protocolului din Ministerul Afaceri’or Ex
terne al U.R.S.S. precum și de Nguen Long 
Bang, ambasadorul extraordinar și plenipo
tențiar al R. D. Vietnam în U.R.S.S.

Pe aeroportul din Sverdlovsk a avut loc 
un miting. 1. I. Muraviov, președintele Comi
tetului Executiv al Sovietului orășenesc din 
Sverdlovsk a rostit un scurt cuvînt de salut.

A luat apoi cuvîntul Ho Și Min, a cărui 
cuvîntare a fost subliniată în repetate rîn- 
duri de aplauze furtunoase.

In drum spre oraș, oaspeții au fost salutați 
de mii de oameni ai muncii care scandau : 
„Trăiască eroicul popor vietnamez și glorio
sul lui conducător Ho Și Min !“; „Să se întă
rească și să înflorească prietenia de nezdrun
cinat dintre popoarele sovietic și vietnamez !“, 
„Trăiască pacea în lumea întreagă!“.

—o—
Declarațiile lui Nehru 

pe aeroportul d.n Londra, 
după tratativele cu Eden

LONDRA 11 (Agerpres). — După cum a- 
nun(ă agenfta Reuter, în seara zilei de 10 
iulie, primul ministru al Republicii India, 
Jawaharlal Nehru, a părăsit Londra, piecînd 
în India prin Cairo. Nehru a stat în Anglia 
două zile, și a dus tratati',? cu primul mi
nistru al Angliei, Eden. Dujfă cum arată Bi
roul central englez de informații „tratati
vele au cuprins un cerc larg de probleme 
care prezintă un interes comun, printre care 
situația din Extremul Orient și apropiata con
ferință de la Geneva a șefilor guvernelor ce
lor patru puteri".

înainte de plecare Nehru a luat cuvîntul 
în cadrul unei conferințe de presă, convocată 
pe aeroportul din Londra. Vorbind despre 
perspectivele Conferinței de la Geneva, Nehru 
a spus că, după părerea sa, este pu(in pro
babil ca la Conferința de la Geneva să fie 
elaborat vreun plan neașteptat, totuși, „se 
vor face fără îndoială anumiti pași pe calea 
spre reglementarea pașnică a litigiilor". A- 
poi, Nehru a adăugat: „Evident noi am atins 
un anumit moment psihologic în istorie — 
cotitura de la atmosfera încordată a așa-nu- 
mitului război rece spre pace".

„Nu cred, a continuat Nehru, că pacea de
plină și toate celelalte se vor ivi pe neaștep
tate. Totuși, este un punct de cotitură șl 
oamenii din toate țările își pun toate acestea 
la inimă — consider că aceasta se referă la 
oamenii din toate tarile".

Nehru a fost întrebat dacă el a cules cu 
prilejul vizitei sale în Uniunea Sovietică im
presia că sovieticii tind să contribuie la slă
birea încordării internaționale. Nehru a răs
puns: „Sînt convins de existenta străduinții 
de a contribui la slăbirea încordării interna
ționale, precum și la dezarmare". După cum 
a arătat Nehru, el este de asemenea convins 
de năzuința Uniunii Sovietice de a și con
sacra resursele dezvoltării pașnice. Nehru a 
declarat că a discutat cu Eden problema 
Taivanului.

Pe aeroport, Nehru a fost însoțit de pri
mul ministru Eden, și de membri ai corpului 
diplomatic.

Sosirea lui Nehru la Cairo
CAIRO 11 (Agerpres). TASS transmite: 

La 11 iulie, primul ministru al Indiei, JaWa- 
harlal Nehru, s-a oprit la Cairo în drum spre 
patrie. La aeroport Nehru a fost întîmpinat, 
de primul ministru Nasser, de membri ai 
Consiliului conducător revoluționar, miniștri, 
precum și de șefi și membri ai ambasade
lor și legațiilor diplomatice acreditați la 
Cairo.

Presa acordă o deosebită aten(ie vizitei 
lui Nehru în Egipt. Ziarul „Al-Gumhuria‘‘, a- 
propiat de cercurile guvernamentale, sublini
ază îndeosebi lupta dusă de Nehru îm
potriva alianțelor militare. „Poporul egip
tean. scrie „Al-Gumhuria“, care îl întîmpină 
astăzi pe Nehru, exprimă marelui conducător 
al Indiei hotărîrea sa de a lupta alături de 
poporul Indiei împotriva imperialismului și 
a pactelor militare".

Ziarul „Al-Ahbar" scrie într-un articol de 
fond : „Nehru și Nasser nu vor război".

Ziarul anunță că Nehru va rămîne la 
Cairo o zi și va avea cîteva întrevederi cu 
Nasser și cu alți conducători ai Egiptului.
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MANIFESTUL
adoptat de Congresul Mondial al Mamelor

Pentru prima oară noi, femei mame din 66 de țări, vorbind limbi diferite și avind 
obiceiuri diferite, credințe religioase, puncte de vedere și poziții sociale diferite, ne-am 
întrunit Ia Lausanne intre 7 și 10 iulie 1955 la Congresul Mondial al Mamelor.

Am venit animate de aceeași voință — de a apăra pe copiii noștri împotriva războ
iului, de a ie asigura un vi.tor pașnic și fericit.

La Contre'in nostru am auzit încă odată vorbindu-se despre suferințele Indurate 
in anii războiului. Nu putem uita lacrimile mamelor, suferințele copiilor, necazurile și 
nenorocirile — tot ce a adus cel de al doilea război mondial. Peste 40 milioane de morți, 
peste 30 milioane de răniți și invalizi, milioane de orfani, milioane de victime ale foamei 
și mizeriei, orașe și sate distruse, cămine pustiite ! Atîtea speranțe spulberate, atitea ta
lente jertfite și atita fericire distrusă !

Hotărîrea fermă de a împiedica un nou război izvorîtă din aceste suferințe a făcut 
să ne întilnim aci. Aici ne-am cunoscut, ne-am Înțeles și ne-am Îndrăgit mal bine unele 
pe altele.Ne-am dat seama ce forță uriașă reprezentăm, cit de neînsemnat este ceea ce 
ne dezbină in comparație cu ceea ce ne unește. Am simțit cu o putere mai mare că 
popoarele nu au motive să se dușmănească. Pămîntul este Îndeajuns de mare pentru ca 
fiecare să și găsească un loc și să trăiască în pace.

Atît timp însă cît continuă cursa înarmărilor, atît timp cît vor fi create blocuri mili
tare, va fi practicată violența și va fi dusă propaganda de război, atît timp cit vor fi 
stocate și experimentate armele atomice și intre state nu vor exista Încredere șl Înțe
legere, pacea va fi în primejdie și mamele vor fi neliniștite. Toate popoarele au dreptul 
să trăiască libere, respectînd independența națională a fiecăruia. Numai așa pacea poate 
fi asigurată!

Știm acum că războiul nu este inevitabil, că el poate fi, evitat șl că pacea poate fi 
obținută.

Prin voința popoarelor s-a pus capăt războaielor din Coreea și Vietnam; conferința 
de la Bandung la care au fost adoptate cele zece principii, a arătat că coexistența paș
nică intre țări cu regimuri diferite este posibilă ; s-a făcut un mare pas înainte In rezol
varea pașnică a divergențelor, îapt confirmat de semnarea Tratatului de stat cu Austria; 
posibilitatea lichidării divergențelor în problemele dezarmării devine reală.

Aceste prime victorii au fost obținute datorită eforturilor comune neobosite ale 
popoarelor iubitoare de pace. Să dedicăm marea forță a dragostei noastre materne ace
lora care apără viața și pacea.

Femeile formează o jumătate din omenire. Trebuie să fim pătrunse de răspunderea pe 
care o avem față de copii, față de popoare.

Să ne adresăm tuturor femeilor, tuturor mamelor și să le atragem la lupta pentru 
pace. i

Să apelăm la inima și rațiunea acelora care nu sint încă alături de noi. Să spunem 
acelora dintre ele care încă nu și-au dat seama de primejdie că nu este da ajuns să 
iubești copiii, ci trebuie să-i și aperi împotriva războiului.

Să ne adresăm acelora care activează de asemenea pentru pace dar care nu acțio
nează incă în unitate. Izolate și dezbinate nu vom putea face nimic. Unite — sintem 
de neînvins.

Femei din toate țările I
Congresul Mondial a| Mamelor ișl exprimă marea speranță că vom acționa tn uni

tate. Știm cu toții cită muncă și cite eforturi sint necesare pentru a educa un copil, pen
tru a-1 face om. Nu vrem ca viața pe care o dăm să fie distrusă.

Nu vrem război I
Fie ca glasul nostru să răsune mai tare ; să îndepărtăm cu indignare ptnă șl Ideea 

că arma atomică ar putea fi folosită, să cerem interzicerea și distrugerea ei. Vrem ca 
energia atomică să fie folosită numai In scopuri pașnice.

Nu ne putem Împăca cu faptul că fonduri uriașe sînt înghițite de pregătirile de război 
in timp ce peste jumătate din omenire suferă de foame.

Să obținem dezarmarea. Să cerem ca creditele destinate producției armelor să fie 
folosite pentru construcția de locuințe, spitale, școli, maternități, pentru îmbunătățirea 
situației copiilor. Toate bogățiile pămîntului trebuie să fie puse în slujba îmbunătățirii 
vieții oamenilor.

Nu este suficient să ne exprimăm voința numai prin cuvinte. Să acționăm plnă cind 
vom obține realizarea scopurilor propuse.

Femei din toate țările I
Nu vrem ca fiii noștri să se ucidă Intre el.
Să educăm copiii noștri In spiritul dragostei pentru toate popoarele și să împiedicăm 

ca sufletele lor să fie pervertite de cultul urii și al prejudecăților rasiale.
Toți copiii — de rasă albă, galbenă sau neagră sînt egali, au aceleași drepturi la 

viață, și ei cu toții trebuie apărați.
Congresul Mondial al Mamelor a constituit o expresie vie a marii prietenii dintre 

femeile din întreaga lume. Să jurăm că vom menține unitatea și vom lărgi legăturile 
noastre pentru apărarea copiilor noștri împotriva războiului, pentru dezarmare și prietenie 
intre popoare.

Sîntem milioane, să ne Întindem mina I

Ședința de închidere a Congresului
LAUSANNE 11 (Agerpres).-TASS trans

mite: In noaptea de 10 spre 11 iulie și-a 
încheiat lucrările primul Congres Mondial 
al Mamelor.

Noaptea tîrziu. Congresul a trecut la a- 
doptarea documentelor elaborate de comisii, 
care au fost difuzate apoi tuturor delega
țiilor pentru amendamente, observații și 
completări.

Primul a fost adoptat mesajul adresat 
Conferinței șefilor guvernelor celor patru 
mari puteri. Mesajul, căruia i s-a dat citire, 
a fost primit cu aplauze furtunoase.

Apoi Congresul a adoptat Apelul adresat 
Organizației Națiunilor Unite. Acest docu
ment a fost adoptat de asemenea în unani
mitate cu nestăvilit entuziasm de către toate 
delegatele la Congres.

Eugenie Cotton a dat apoi citire textului 
manifestului Congresului. După ce Eugenie 
Cotton rostește .ultimele cuvinte ale manifes
tului : „Sîntem, milioane, să ne întindem 
mina !“, delegatele se ridică în picioare. 
Aplauzele care nu mai contenesc se trans
formă în ovații.. Manifestul este adoptat în 
unanimitate.

In cuvîntarea de închidere, Eugenie Cot
ton a relevat ca Congresul Mondial al Ala
melor s-a desfășurat într-o " atmosferă de 
mare sinceritate.. Ea. a mulțumit, organiza
țiilor de femei din Elveția și autorităților lo
cale pentru primirea călduroasă acordată 
delegațiilor. Eugenie Cotton a declarat că 
primul Congres Mondial al Mamelor a con
firmat în mod grăitor caracterul rodnic al 
întîlnirîlor internaționale. Ideea Congresului, 
a spus ea, a unit pe oamenii din diferite 
țări, de diferite credințe religioase, rase și 
convingeri politice diferite.

Eugenie Cotton a comunicat că în urma

0 delegație a parlamentului sirian a sosit la Moscova
MOSCOVA li (Agerpres). — La II iulie, 

la invitația Sovietului Suprem al U.R.S.S. a 
sosit la Moscova o delegație a parlamentu
lui sirian în frunte cu Rafik Bașșur, vice-pre- 
ședinte al Camerei Deputaților din Siria.

Delegația a fost întîmpinată de M. P. Ta

„GAZETTE DE LAUSANNE": Atitudinea Franței 
poate duce la ruperea relațiilor comerciale îranco-elvețiene

De curînd, autoritățile franceze au luat o 
serie de măsuri care împiedică comerțul 
dintre Franța și R.P.R. Iată că acum și 
opinia publică elvețiană se plînge de meto
dele folosite de autoritățile franceze în ceea 
ce privește comerțul extern. Ziarul „Gazette 
de Lausanne", de pildă, publică un articol 
sub iscălitura lui Pierre Beguin, în care a- 
rată că în cazul in care autoritățile franceze 
vor continua să stînjenească comerțul între 
Franța și Elveția se va ajunge la o rupere 
a relațiilor comerciale între cele două state.

Iată ce spune articolul, intitulat „Spre o 
rupere a relațiilor franco-elvețiene ?“.

..In fiecare an se duc tratative și niciodată 
nu se ajunge la un rezultat satisfăcător. Ne
gociatorii noștri se întorc de fiecare dată la 
Berna, fără ca să fi obfinut un lucru serios. 
Această situație se datorește unui protectio
nism exagerat și presiunii pe care o exer
cită anumite grupuri industriale franceze 
asupra guvernului, pentru ca acesta să le 
pună la adăpost de orice concurentă.

Lucrurjle ap meis atît. de departe, incit 
recent li s-au făcut negociatorilor noștri o 
serie de propuneri care, In cazul tn care 

hotărîrii Prezidiului Congresului și a condu
cătoarelor tuturor delegațiilor s-a constitui! 
un comitet permanent al mamelor pentru 
apărarea copiilor. In felul acesta, a spus 
Eugenie Cotton, activitatea primului Con
gres Mondial al Mamelor va fi continuată 
Președinta comitetului a fost aleasă cunos
cuta militantă a mișcării internaționale a 
femeilor, Andrea Andreen.

Apoi Eugenie Cotton a declarat închis 
primul Congres Mondial al Mamelor.

Primul Congres Mondial al Mamelor a de
monstrat voința mamelor din întreaga lume 
de a apăra viața copiilor, de a apăra pacea 
în lumea întreagă. Din numărul total al 
participanților la Congres, 653 de femei, a- 
dică peste jumătate* nu au participat nici 
odată pînă acum la întîlniri internaționale. 
Acest fapt reprezintă o vie mărturie că miș
carea pentru pace crește și se lărgește.

La Congres au luat parte femei din Afri
ca (9 țări), Orientul Mijlociu (8 țări), Ex
tremul Orient (10 țări), America Latină (15 
țări) și din multe țări europene.

Profesiile delegatelor la Congres confirmă 
caracterul reprezentativ al acestuia. Printre 
delegate au fost cîteva femei miniștri, 32 de 
deputate în parlament, 97 de profesoare și 
învățătoare, 55 de medici, 49 de scriitoare, 
poete, ziariste, peste 100 de muncitoare, ță- 
rănci, funcționare, 372 de gospodine, 23 re
prezentante ale culturii, științei și artei, 11 
studente, etc:

Delegația sovietică a invitat pe membrele 
delegațiilor diferitelor țări: Japonia, India, 
țările Americii Latine, țările Extremului 
Orient și Orientului Mijlociu și Africii să 
viziteze Moscova imediat după Congres. 
Membrele delegațiilor au acceptat invitația.

rasov, vicepreședinte al Prezidiului Sovie
tului Suprem al U.R.S.S. și președinte al 
Prezidiu'ui Sovietului Suprem al R.SF.S.R. 
și alte personalități oficiale.

La aeroport M. P. Tarasov și Rafik Bașșur 
au rostit cuvîntări.

ar fi acceptate, ar dăuna încă șl mai mult 
situafiei.

Mulfi dintre oamenii de stat ai Franței 
s-au făcut campionii unei Europe unite, in 
cadrul căreia barierele vamale ar fi in mod 
progresiv înlăturate, in realitate insă, Fran
ța nu trece dincolo de aceste declarații de 
principiu. Politica sa practică este cu totul 
alta. Ea se traduce printr-un protectionism 
exagerat. Ea pare să nu-și dea seama că 
Intinzind prea mult coarda va ajunge să se 
izoleze și să sărăcească, In timp ce o poli
tică liberală, care s-ar traduce printr-o in
tensificare a schimburilor, ar salva-o.

In ceea ce privește Elveția, situația nu 
mai poate continua astfel. Ea nu-și poate 
permite un deficit permanent în balanța sa 
comercială. Ea trebuie să-și echilibreze coti
turile.

Oricum, ar fi, paharul este deja plin. 
Opinia publică elvețiană așteaptă din partea 
autorităților noastre să ducă o politică de 
fermitate. Ele vor fi cu siguranță sprijinite. 
Desigur că vom privi cu durere ruperea re- . 
Latiilor comerciale dintre cele două țări,' 
unite prin atitea legături de prietenie, insă 
nu ne-a rămas altceva de făcut".

Delegația agricolă a S. U. A. 
pleacă azi spre Moscova

WASHINGTON 11 (Agerpres). — TASS 
transmite: La 11 iulie delegația agricolă 
a S.U.A. care pleacă în Uniunea Sovietică a 
anunțat reprezentanților presei că la 12 
iulie va pleca cu avionul din New York 
spre Londra și va sosi la Moscova la 15 
iulie.

Demisii din guvernul vest german
BONN 11 (Agerpres). — Agenția France 

Presse anunță că Theodor Oberlănder 
ministru pentru problemele refugiaților, și 
Waldemar Kraft, ministru fără portofoliu, 
membri ai partidului refugiaților, și-au pre
zentat la 11 iulie demisia din guvernul 
vest-german. Oberlănder și Kraft au demi
sionat de asemenea din grupul parlamentar 
al partidu'ui refugiaților.

Sînt în greva...
...muncitori instalatori din S.U.A.

NEW YORK 11 (Agerpres). — Muncitorii 
de la firma „Kohler Plumbing Ware" din 
Milwaukee (Wisconsin) care fabrică instala
ții de canalizare se află în grevă de 15 luni, 
cerînd mărirea salariilor. Greva muncitorilor, 
membri ai unei ramuri a sindicatului unit al 
muncitorilor din industria de automobile, afi
liat la C.I.O., este sprijinită de docherii din 
portul Milwaukee, afiliați la A.F.L., care re
fuză să descarce vasele încărcate cu materi
ale pentru firma „Kohler". •

De cîteva zile, în port se află vasul nor
vegian „Fossum", care transportă' din Ma
rea Britanie o încărcătură de 1.700 de tone 
destinată firmei „Kohler". O încercare ante
rioară de a se descărca vasul s-a soldat cu o 
manifestație de protest a 3.000 de persoane, 
care au împiedicat această acțiune.

... dijmași italieni
ROMA 11 (Agerpres). — Ziarul „Unita" 

anunță că la 9 iulie dijmașii din provincia 
Forli au declarat grevă. Ei luptă împotriva 
acordului realizat între’ partidele din coaliția 
guvernamentală cu privire la abrogarea prin
cipiului așa-numitului „motiv întemeiat" care 
stipulează rezilierea contractelor moșierești 
asupra folosirii pămîntului; dijmașii cer de 
asemenea satisfacerea revendicărilor lor eco
nomice.

La grevă au participat dijmașii care fac 
parte atît din Confederația Generală a Mun
cii din Italia cît și din „Confederația italia
nă a sindicatelor oamenilor muncii" (demo- 
crat-creștină) și „Uniunea italiană a muncii" 
(social-democrată). In semn de solidaritate 
cu dijmașii au declarat grevă muncitorii agri
coli din unele raioane ale provinciei Li
vorno.

... tipografii din Sydney
LONDRA 10 (Agerpres). — După cum re

latează corespondentul din .Sydney al agen
ției Reuter, ca urmare- a grevei tipografilor, 
la 10 iulie nu au apărut numerele de dumini
că ale ziarelor „Sun Herald, „Sunday Tele
graph" și „Truth”, care se tipăresc la Syd
ney. De la 24. iunie nu mai apare ziarul de 
seară „Daily Mirror”. Cind muncitorilor de 
la tipografia unde se tipărește un alt ziar de 
seară — ziarul „Sun" — li s-a propus să ti
părească ziarul „Daily Mirror”, ei s-au ală
turat de asemenea greviștilor. Cauza grevei 
este nemulțumirea provocată de salarii.

... 250.000 de muncitori canadieni
OTTAWA 10 (Agernris). — TASS trans

mite : In prezent 250.U00 de muncitori cana
dieni au dezlănțuit împotriva patronilor lup
ta pentru majorarea salariilor, Îmbunătățirea 
condițiilor de muncă, acordarea de pensii și 
asigurarea salariului garantat, cerînd ca sa
lariile să corespundă nivelului actual al cos
tului vieții. Greviștii ’cer salariu egal la 
muncă egală atît pentru muncitorii canadi
eni cît și cei americani încadrați în aceleași 
ramuri industriale. La aceste conflicte de 
muncă participă muncitorii de la uzinele de 
automobile din Oshawa și Windsor, metalur- 
giștii din Salt-Saint Mary, Hamilton, Sydney, 
minerii și oțelarii din Sudbury, textiliștii din 
provincia Quebec, electricienii din provincia 
Ontario, precum și feroviarii canadieni.

Presa americană 
recunoaște situația grea 

a economiei S. U. A.
NEW YORK 10 (Agerpres). — TASS 

transmite: Deși presa americană face a- 
firmații lăudăroase pe tema pretinsei „înflo
riri" a economiei S.U.A., datele citate chiar 
de ea dovedesc întreaga netemeinicia a aces
tor afirmații.

In problema șomajului, de pildă, presa a- 
mericană este nevoită să arate că acesta 
continuă să rămină Ia un nivel ridital. 
Chiar și potrivit datelor Birdului guverna
mental de statistică pe 8 iulie, în luna 
iunie numărul șomerilor totali se ridica la 
2.679.000.

In numărul său din iulie, revista „For
tune" scria că șomajul „continuă să fie un 
nor la orizontul economic". Punînd la îndo
ială datele oficiale, revista arată că „calcu
lele precise privind mîria de lucru pot dovedi 
că în prezent șomajul a crescut față de 
anul trecut cînd chiar și potrivit datelor o- 
ficiale, existau peste 3.3 milioane șomeri 
totali”,

Referindu-se la situația economică gene
rală a Statelor Unite, revista „Fortune" spe
cifică Că „redresarea" în economie se spri
jină „pe picioare de lut, dacă nu chiar pe 
picioare frînte". Revista consideră că pe vi
itor este de așteptat „un declin brusc".

Revista subliniază că au și apărut unele 
simptome periculoase. Așa, de pildă, scrie 
revista, construcția caselor de locuit a scă
zut din martie și pînă în prezent cu 8%, iar 
vînzarea de automobile, ținîndu-se seama de 
o serie de considerente cu caracter de sezon, 
a scăzut cu 2%. Vînzările pe scară largă pe 
credit, subminează și ele viitoarea conjunc
tură a piețelor.

Comentatorul pentru problemele ^financia
re de la ziarul „New York Times", Herbert 
Koshets scria la 3 iulie: „Cînd consumul 
rămîne întrucîtva în urmă în comparație cu 
producția, se produce o stocare de mărfuri 
in multe ramuri ale producției. O reacție 
inevitabilă la această situație este reducerea 
producției".

★
NEW YORK II (Agerpres). Publicația a- 

mericană „Tax Outlook" scrie,că la sfîrșitul 
anului fiscal 1956 datoria națională a S.U.A. 
va fi mai mare decît valoarea tututor pro
prietăților din Statele Unite.

Potrivit evaluărilor citate de publicație, la 
sfîrșitul anului fiscal 1956. datoria națională ; 
va atinge suma de 276 miliarde dolari, tn 
timp ce valoarea tuturor proprietăților din 
SU.A. este de 240 miliarde dolari.

Crește mișcarea grevistâ din Franța

Mii de muncitori din Franța, de cele mai diferite profesii, al căror nivel de 
trai e în continuă scădere, duc lupta grevistă spre a smulge patronatului spo
rirea salariilor și îmbunătățirea condițiilor de muncă. In această luptă crește 
solidaritatea în rindurile oamenilor muncii încadrați în diferite organizații sindi
cale care întreprind tot mai multe acțiuni comune în sprijinul revendicărilor lor.

Clișeul nostru reprezintă o manifestație a celor 800 de muncitori din con
strucții din regiunea Albert (Somme) care au declarat grevă pentru a obține 
mărirea salariului.

Se întărește prietenia germano-polonă, 
factor al păcii în Europa!

Delegațiile guvernamentale ale R. P. Polone și R. D. Germane 
s-au înapoiat în țările lor

VARȘOVIA 10 (Agerpres). —P.A.P. trans
mite : La 9 iulie s-a înapoiat la Varșovia 
venind de la Berlin delegația guvernamen
tală poloneză în frunte cu B. Bierut, prim-se- 
cretar al CC. al Partidului Muncitoresc Unit 
Polonez. Pe aeroport, delegația a fost întîm
pinată de J. Cyrankiewicz, președintele Con
siliului de Miniștri, membri ai Biroului Politic 
al C.C. al P.M.U.P., membri ai guvernului 
și Consiliului de stat, generali ai armatei 
poloneze, reprezentanți ai opiniei publice din 
capitala Po.oniei.

B. Bierut a rostit o cuvîntare în care a 
subliniat dorința guvernului polonez de a 
dezvolta și întări .și pe viitor prietenia și co
laborarea cu Republica Democrată Germană.

*
BERLIN 11 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite: La 10 iulie s-a înapoiat la Berlin, ve-

Deslarația comună a
BERLIN 10 (Agerpres). — Agenția A.D.N. 

transmite comunicatul departamentului presei 
de pe lingă primul ministru al Republicii De
mocrate Germane în care se spune că, cu pri
lejul -celei de a 5-a aniversări a semnării 
acordului cu privire la frontiera de sta! ger
mano-polonă de pe Oder-Neisse, guvernele 
Republicii Populare Polone și Republicii De
mocrate Germane au făcut un schimb de 
delegații. In uima tratativelor duse la Ber
lin și Varșovia, s-a întocmit de comun acord 
o dec’arație comună în care se spune:

Tratativele duse între delegații Republicii 
Populare Po'one și guvernul Republicii De
mocrate Germane cu prilejul ce ei de a 5 a 
aniversări a semnării acordu'ui cu privire la 
frontiera de stat fixată și care există în pre
zent între Germania și Polonia s-au desfășu
rat intr-o atmosferă de înțelegere cordială. 
Aceste tratative constituie, o expresie a rela
țiilor prietenești de bună vecinătate care exis
tă și care se întăresc între cele două țări.

In cursul tratativelor s-a subliniat din nou 
faptul că relațiile de prietenie dintre cele

In cîteva rînduri
La II iulie K. E. Voroșilov, președintele 

Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S., l-a 
primit la Kremlin pe E. A. Vouri, ambasado
rul extraordinar și plenipotențiar al Repu
blicii Finlandeze in U.R.S.S., care a prezen
tai scrisorile de acreditare. K. E. Voroșilov 
și E. A. Vouri au rostit cuvîntări.

• La 11 iulie a sosit cu trenul la Pekin 
Con Douglas Walter O’neill, noul însărcinat 
cu afaceri al Marii Britanii in R. P. Chi
neză. Fostul însărcinat cu afaceri britanic, 
Humprey Trevelyan, a părăsit Pekinul la 28 
mai. (China Nouă).

• La 8 iulie, delegația guvernamentală a 
Republicii Populare Romine, condusă de 
Marcel Popescu, ministrul Comerțului Exte
rior, care a participat la ceremonia de des
chidere a celui de al 24-lea Tîrg internatio
nal de la Poznan a părăsit Polonia.
• La 9 iulie s-a deschis la Locarno Fes

tivalul internațional al filmului la care par
ticipă o serie de țări printre care S.U.A.. 
Franța, Uniunea Sovietică, Republica Popu
lară Chineză, Ungaria, Elveția, Republica 
Democrată Germană, Cehoslovacia, India, 
Japonia și altele. (Agerpres).

• La 10 iulie a sosit la Moscova în cali
tate de oaspeți ai Comitetului de întreprin
dere al-uzinei de automobile „Stalin" din 
Moscopa, o delegație franceză de muncitori 
de la uzinele de autompb'le „Renault ', al
cătuită, din 11 persoane. (TASS).

Informați e
părinții, rudele, prietenii celor executați de 

regimul fascist tn anii 1940-1944 pentru lup
ta lor patriotică, care dețin scrisori, însem
nări sau alte manuscrise sau materiale ale 
acestor eroi ai poporului romîn, sînt rugați

SPECTACOLE
TE-AȚRE: Ansamblul de Estradă al R.P.R.

(calea Victoriei 174) 20.00- Cer cuvîntul; An
samblul de Estradă al R.P.R, (grădina Boema) 
20 (>)• Visfele se împlinesc: Teatrul Evreesc de 
Stat (grădina de vară - str. Mircea Vodă 5) 
20.00 : Stde rătăcitoare ; Echipa artistică a 
C.C.A. (grădina Victoriei — calea Victoriei 117 
. 11$) 20.00; Din toată inima; Circul dc Stat — 
20.00; Primăvara la circ.

CINEMATOGRAFE ; Patria, București, Grădina 
Progresul, înfrățirea între popoare, Tineretului, 
Gh.- Doja, T. Vladimirescu• Inamicul public nr. 
1 ; Republica, I.C. Frimu: O sărutare furată; 
Magheîp. Rahova- Boul din Knlm; Filimon Sîrbu, 
Elena Pavel, 23 August- Dubla Lotte; Maxim; 
Gorki; ...și Ilie face sport; Aquariu; Bun venit... 
Eliza; Mică teprezentație: Timpuri Noi- Sărbăto
rirea zilei de 1 Mal 1955 la Moscova; Pionieria
Nr. 4/1955; Știința și tehnica nr. 53/1955; Muzi
canții din Brerna; Lumina: Libelula; Victoria:
Hoții de biciclete; Al. Popov, Donca Simo, Olga
Bancțț-, Ajjgnfțirile d-lui pjckwick;, 8 Martie- Ca-, 
pete de^cîini; Vasile Roaită: Imblînzitoarea de
tigri: Cultural: Chemarea destinului: Unirea,
N. Bălcescu- Umberto D. ; C. David: Un om teri, 
bil; AI. Sahla; Vînătorul de mare; Flacăra: 2x2 

nind din Varșovia delegația guvernamentală 
a Republicii Democrate Germane, în frunte 
cu O. GrotewOhl, primul ministru al R.D. 
Germane.

La gara de est delegația a fost întîmpina
tă de H. Matern, prim-vicepreședinte al Pre. 
zidiului Camerei Populare a R. D. Germane, 
W. Stoph, H. Loch și P. Scholz, vicepreșe
dinți ai Consiliului de Miniștri al R.D. Ger
mane, de membri ai Biroului Politic al C.C. 
al P.S.U.Q., membri ai guvernului, conducă
tori ai partidelor democrate și organizații
lor de masă, de reprezentanți ai vieții publi
ce.

O. Grotewohl a rostit la gară o scurtă 
cuvîntare.

celor două guverne
două popoare au o însemnătate primordială 
pentru cauza păcii și securității in Europa 
și că atitudinea față de frontiera de pe Oder- 
Neisse, care unește cele două popoare, re
prezintă un criteriu în ceea ce privește pozi
ția față de cauza păcii și securității. Există 
un acord deplin cu privire la faptul că fixa
rea frontierei păcii pe Oder- Neisse constitu'e 
o frontieră stabilită definitiv între Germania 
și Po’onia. Cele două guverne își exprimă 
voința nestrămutată ca, în conformitate cu 
Tratatul de la Varșovia, să ia atitudine împo
triva oricăror încercări de a pune piedici în 
calea relațiilor de prietenie dintre cele două 
țări.

Au fost discutate măsuri privind întărirea 
prieteniei și lărgirea pe viitor a colaborării 
intre popoarele german și polon și a fost 
reafirmat punctul de vedere comun al celor 
două guverne în problemele reunificării paș
nice și democratice a Germaniei, asigurării 
păcii și securității în Europa și slăbirii în
cordării internaționale.

• Un reprezentant al flotei maritime mi
litare engleze a anuntat că la 9 iulie două 
avioane ciankaișiste de tip „Thunderiet" au 
bombardat și mitraliat vasul comercial en
glez ,,1 nchwalles" in delta fluviului Minț- 
zian. (Reuter).

• l-a 5 iulie batalionul 8 al trupelor re
gale laoțiene a atacat într-o regiune la sud 
de Muong-Peun unități ale trupelor din 
Palet-Lao. Atacul a fost respins. In regiu
nea Pakkha, la 20 de km sud de Muong- 
Peun, și la Ban-Fu au fost parașutate la 27 
iunie două companii ale trupelor guvernu
lui regal din Laos. Solda1,ii parașutați au 
jefuit populația din satele învecinate, Ei au 
ucis trei locuitori și au rănit alți trei. Re- 
trăgindu-se spre Pakkha. ei au răpit 13 lo
cuitori printre care 3 femei. (Agenția Viet
nameză de Informații)

• Dună cum anunță agenția France 
Presse. in urma unei surpări de teren, cure 
s-a produs in timpul reparării unui tunel da 
lingă hidrocentrala din Etsu (in apropiere 
de Kioto), zece muncitori japonezi au fost 
ingropați de vii sub pămint. (Agerpres).

• Un val de căldură s-a abătut asupra 
Turciei. Temperatura la umbră ‘înregistrată 
în podișul Anatoliei s-a ridicat la 48 de 
grade. Din pricina insolațiilor, doi oameni 
au încetat din viață. (France Presse).

să comunice aceasta la Institutul de Istorie 
a Partidului de pe lingă C.C. al P.M.R. 
București, Aleea Alexandru nr. 21 (raionul 
S'.alih), telefon 7.01.60 . (interior 411), între 
orele 10-14.

™ ctteodafă 5; Arta. Munca- Mănăstirea din 
l’arma; Miorița: Agentul Nr. 13: Moșilor: Nea
mul jurbinilor; Ilie PintiUe: Insula misterelor; 
Popular: Campionul lumii (la matineu: Cei 13);
1 Mai: Cel trei mușchetari; Volga- Conșilinfa; 
R Mal- Dama cu camelii; Libertății- FrldoFn; 
Gh. Coșbuc- Mandy; Aurel Vlaicu: Fiul Pădu
rarului.

Timpul probabil
(Buletinul Institutului Meteorologic Centra!)

in țară pentru următoarele trei zile: Vremea 
rămîne Instabilă mal ales în nordul ți vestul 
țării unde va continua să cadă local ploi Inte-. 
mițente și sub formă de averse. In sud-estul 
tării vremea devine frumoasă și uscată. Vîntul 
va sufla slab din sectorul estic. Temperatura 
staționară noaptea va fi cuprinsă între 9-I7 
grade iar ziua maximele vor oscila între 23.30 
grade.

In București pentru următoarele trei zile • 
Vreme călduroasă cu cer senin dimineața șl 
temporar nnros după amiază. Vînt slab. Tem- 
neratura staționară.


